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Aiju kopā ar vīru Ģirtu 
bieži var satikt gada-
tirgos, dažādu pilsētu 
svētkos un citos lielākos 
pasākumos, kur rosās tir-
gotāji ar savām teltīm un 
galdiem. Jau ilgus gadus 
Aija nodarbojas ar dažā-
du sīku preču pārdošanu 
– sortimentā ir somas, 
maki, rotaslietas, optis-
kās brilles un saulesbril-
les. Gadu gaitā uzkrāta 
liela pieredze šajā sfērā, 
nebūt ne tik vienkāršā, 
kā no malas varētu likties, un arī princips – būt kā 
kaķim, kuru met, kā gribi, vienmēr nokritīs uz kājām.

Ventspils pilsētas galvenajai arhitektei – 
Triju Zvaigžņu ordenis. Apsveicam!
Priecīga vēsts saņemta no Valsts prezidenta Kancelejas un Ordeņu kapitula: starp Triju Zvaigžņu ordeņa saņē-
mējiem ir arī Ventspils pilsētas galvenā arhitekte Daiga Dzedone.

lepoties. Daiga plaši pazīstama ar savu smalko redzējumu, pro-
fesionālajām zināšanām arhitektūrā un mākslā kopumā (viņa 
kopš 1985. gada ir Mākslinieku savienības biedre, viņas joma 
– vides māksla), turklāt viņu raksturo arī milzīgas darba spē-
jas. Savulaik bijusi arī Latvijas Arhitektu savienības valdes un 
padomes locekle.

Daigas Dzedones neatlaidīgais darbs palīdzējis celt Ventspils 
atpazīstamību arhitektūras jomā ne tikai Latvijā, bet arī starp-
tautiski. Viens no veidiem, kas to veicinājis, ir starptautisku un 
lokāla mēroga konkursu rīkošana. Viņa ir idejas autore starp-
tautiskajam konkursam “Ventspils lineārās spēles”, kas notiek 
kopš 1999. gada. Tas, kā norāda pašvaldība, ir unikāls pil-
sētbūvnieciskās analīzes un pilsētas telpiskās struktūras vei-
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Latvijas varas iestādes un atbildīgās institūcijas jau ga-
diem neizstumj no varas aprindām smagos noziegumos 
apsūdzēto Aivaru Lembergu. Lai gan viņš tiek vainots 
korupcijā, augstu amatpersonu izrīkošanā un par to ir 
informēts arī vides aizsardzības un reģionālās attīstības 
ministrs Juris Pūce un Korupcijas novēršanas un apkaro-
šanas birojs, iestādes, tā šķiet, par notiekošo nesatrau-
cas vairāk kā parasti.

Lembergs un Latvijas 
varasiestāžu bezdarbība nonāk 
arī ārzemju mediju redzeslokā

V 
airāku gadu garu-
mā neatrisinātās 
problēmas tagad 
nonākušas arī 
ārzemju medi-

jos, kas atspoguļo daudzu 
gadu garumā “iesakņoju-
šās” koruptīvās shēmas un 
to, ka Latvijas iestādes jopro-
jām nav tikušas skaidrībā ar 
Lembergu arī pēc ASV uzlik-
tajām sankcijām.

“Gadiem ilgi Latvijai 
starptautiskajā arēnā biju-
si apšaubāma reputācija 
ne tikai tāpēc, ka tā biju-
si viena no “naudas atmaz-
gāšanas” lielvalstīm Eiropā, 
bet arī nav spējusi tikt galā 
ar iestagnējušo korupcijas 
tīklu. Šīs problēmas tagad 
tiek uztvertas ļoti nopietni. 
Bet pagātnes rēgi aizvien 
neatstājas,” tā par Latviju, 
īpaši Ventspili, raksta ietek-
mīgais Šveices medijs “Neue 
Züricher Zeitung” (NZZ).

LIELAIS “SPRĀDZIENS”
Medijs atgādina, ka pagā-

jušā gada 9. decembrī noti-
ka lielais “sprādziens”: sais-
tībā ar starptautisko dienu 
cīņai pret korupciju Amerikas 
Valsts kases Ārvalstu aktī-
vu kontroles birojs (OFAC) 
Aivaram Lembergam notei-
ca sankcijas saistībā ar tā 
dēvēto “Magņitska likumu”. 
OFAC plašsaziņas līdzekļiem 
izplatītajā paziņojumā teikts, 
ka Lembergs ir oligarhs, 
Lembergs atkārtoti apsūdzēts 
par naudas atmazgāšanu, 
kukuļošanu un varas ļaunprā-
tīgu izmantošanu. Lembergs 
kontrolē struktūras ar politis-
ko partiju un korumpētu poli-
tiķu palīdzību un sistemātiski 
izmanto šīs struktūras un per-
sonas savam personīgajam 
ekonomiskajam labumam, 
raksta OFAC. 

Latvijas Republikas neatkarības pasludināšanas 
dienā, 4. maijā, jūrnieki no Baltijas valstu mīnu 
kuģu eskadras “BALTRON” un NATO 1. pastāvīgās 
jūras pretmīnu grupas (SNMCMG1) devās mācību 
operācijā “Open Spirit 2020”, lai attīrītu kuģu ceļus 
no Pirmā un Otrā pasaules kara laika mīnām. Starp-
tautiskās militārās mācības Irbes jūras šaurumā 
norisinās no 4.  līdz 14. maijam.

Irbes jūras šaurumā notiek 
starptautiskās militārās 
mācības “Open Spirit 2020”

M 
ācību mēr-
ķis ir attī-
rīt kuģoša-
nas ceļus 
un zvejas 

rajonus no sprādzienbīsta-
miem priekšmetiem, tādē-
jādi uzlabojot kuģošanas 
drošību Baltijas jūrā. Tāpat 
mācību laikā pilnveidos 
mācību dalībnieku zināša-
nas un iemaņas sprādzien-
bīstamu priekšmetu mek-
lēšanā, štābu, mīnu kuģu 
un to ūdenslīdēju atmīnē-
tāju komandu sadarbību 
un savietojamību, taktiku 
un procedūras.

Starptautiskās mācības 
“Open Spirit” tradicionāli 
rotācijas kārtībā notiek kādā 
no Baltijas valstīm, un šogad 
tās rīko Latvijas Jūras spēki.

Jūras spēku komandie-
ris jūras kapteinis Kaspars 
Zelčs norāda, ka atmīnē-
šanai paredzētie rajoni 
tiek izvēlēti pēc vēsturis-
kās informācijas, proti, tie, 
kuros Pirmajā un Otrajā 
pasaules karā visvairāk lik-
tas mīnas. Viens no visvai-
rāk ar mīnām piesārņota-
jiem rajoniem ir Irbes jūras 
šaurums, kas abos pasau-
les karos ticis bloķēts. 
Šobrīd jūrā aizvien ir ap 

30 tūkstošiem sprādzien-
bīstamu objektu. Daudzi 
no tiem ir zaudējuši savus 
enkurus un ar jūras strau-
mēm atmīnētajos rajonos 
tiek ieskaloti atkal un atkal.

Mācībās netiek izspēlēti 
mācību scenāriju un izliktas 
mācību mīnas. “Mēs reāli 
meklējam sprādzienbīs-
tamos priekšmetus un tos 
iznīcinām. Tādā veidā mēs 
atbrīvojam kuģu ceļus no 
šiem bīstamajiem objek-
tiem un uzlabojam drošī-
bu navigācijai Baltijas jūrā,” 
uzsver Kaspars Zelčs.

Kopīgās Baltijas valstu 
mācības “Open Spirit” aiz-
sākās 1994. gadā, kad visu 
trīs Baltijas valstu Jūras spēki 
sāka likvidēt abu pasau-
les karu laikā jūras ūde-
ņos atstātās mīnas, torpē-
das un citus sprādzienbīsta-
mus priekšmetus. Savukārt 
Baltijas valstu jūras eskad-
ra (“BALTRON”) tika izvei-
dota 1998. gada augustā, 
lai nodrošinātu pastāvīgas 
ātrās reaģēšanas spējas 
jūrā miera un krīzes laikā. 
Par tās pirmo komandieri 
kļuva Latvijas jūras kaptei-
nis Ilmārs Lešinskis.

K 
opumā šogad valsts augstākie apbalvojumi piešķir-
ti 67 sabiedrības pārstāvjiem, no tiem Triju Zvaigžņu 
ordenis tiks pasniegts 35 cilvēkiem, viņu vidū arī 
Daigai Dzedonei. 21 cilvēks saņems Viestura orde-
ni, bet 11 cilvēki – Atzinības krustu. Tiesa, kad notiks 

apbalvojumu pasniegšana, vēl nav zināms. Tas būs atkarīgs 
no valdības lēmuma par valstī noteiktās ārkārtas situācijas 
atcelšanu.

Ventspils pilsētas galvenā arhitekte Daiga Dzedone dzīvo 
Ventspilī nu jau vairāk nekā divdesmit gadus – kopš 1999. 
gada. Šo gadu garumā viņa devusi neatsveramu ieguldījumu 
pilsētas arhitektoniskās vides attīstībā un radusi daudzus lielis-
kus risinājumus un jauninājumus, ar kuriem ventspilnieki var 

DATU BĀZE KLADĒ
Aija ir dzimusi rīdzinie-

ce, mācījusies 31. vidus-
skolā Vecmīlgrāvī. Ģimenē 
tirdzniecības darbinieki 
nav manīti – tēvs šoferis, 
māte kadru daļas darbinie-
ce. Skolas laikā ar košļeņu 
papīriņiem arī nav tirgoju-
sies. Toties pēc skolas – jau 
jestrajos 90. gados – kādai 
firmai palīdzējusi izvei-
dot darba biržu, tādu kā 
darbā iekārtošanas biroju. 
Darba piedāvājumi apko-
poti no darba devējiem un 
avīzēm, par datu bāzi kal-
pojusi pamatīga klade, no 
kuras darba meklētājiem 
tikušas atlasītas vakances. 
Protams, viss reiz beidzas. 
Brīdī, kad nācies meklēt 
citu darbu, Aija jau bija 
noskatījusi daudz no tā, kā 
notiek tirdzniecība.

TIRGOS PĒRK LABI
Pasākusi gadatirgos pār-

dot sīkās rūpniecības pre-
ces, Aija ar šo biznesu 
nodarbojas ilgus gadus. 
Apbraukāta visa Latvija, 
būts arī Pluņģes tirgū 
leišos. Arī Aglonā gadī-
jies paciemoties. Cenšoties 
neko nepalaist garām, Aija 
tirgojusies arī Jūras svēt-
kos, dažādu pilsētu svētkos 
un kur tikai vēl nē. Preces 
– pārsvarā no Polijas un 
Lietuvas, tām Aija un Ģirts 
brauc pakaļ paši.

Vislabāk tirgoties esot 
Latgalē – tur joprojām ir 
mazāk lielveikalu, attiecīgi 
arī gadatirgi vēl nav izmi-
ruši. Tomēr esot vērts aiz-
braukt gan uz Viļāniem un 
Kārsavu, gan Limbažiem 

došanas piemērs Latvijā un 
arī citās valstīs. Tieši šis kon-
kurss šādā formātā, piemē-
ram, palīdzējis attīstīt un izvēr-
tēt agrāk nolaistās Ostas pro-
menādes apbūvi. Tāpat Daiga 
Dzedone bijusi iniciatore un 
atbildīgā persona Ventspils 
dalībai Eiropas mēroga kon-
kursā “EUROPAN 7”, kuram 
kā projektējamā novietne tika 
piedāvāts Ostgals. Jāpiemin arī 
gan ventspilniekiem, gan arhi-
tektu vidē labi zināmais ikgadējais arhitektu ziemas pasākums 
“Baltā dūna”. 2013. gadā viņa saņēma Ventspils pilsētas domes 
Lielo balvu par ilggadēju darbu Ventspils vizuālā tēla veidoša-
nā, aktīvu profesionālo darbību un ieguldījumu Ventspils atpa-
zīstamības veicināšanā arhitektūras jomā Latvijā un Eiropā, bet 
2019. gadā Ventspils domes Atzinības rakstu par radošumu, 
profesionalitāti un nozīmīgu ieguldījumu koncertzāles “Latvija” 
un Ventspils Mūzikas vidusskolas ēkas tapšanā. 
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sveic visas māmiņas 
Mātes dienā!

v Aija prot smaidīt jebkādā 
dzīves situācijā.
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Aleju nepārdēvēs
Ņemot vērā iedzīvotāju aptaujas rezultā-
tus, pilsētas vadība nolēmusi nepārdēvēt 
Laikrakstu aleju par Lietussarga aleju. Kaut 
arī jaunā strūklaka mainījusi alejas izskatu, 
nosaukums paliks vecais.

Pretendē uz finansējumu
Ventspils pilsētas dome atbalstījusi projekta 
“Laivu nojumes būvniecība Ventspils Piejūras 
brīvdabas muzejā” pieteikuma iesniegša-
nu projektu konkursā, lai pretendētu uz 
Eiropas Jūrlietu un Zivsaimniecības fonda 
(EJZF) finansējumu šīs ieceres īstenošanai.

Atjauno pakalpojumus
Pilsētas poliklīnika un slimnīca daļēji atjau-
nojušas plānveida veselības aprūpes pakal-
pojumus. Tiesa, iekļūt iestādēs joprojām var 
tikai pa pagalma durvīm. 

Izsolīs vēlreiz
Maija beigās kārtējo reizi mēģinās izsolīt 
staltbriežu un dambriežu ganāmpulku, kā arī 
nekustamo īpašumu Talsu ielā 240. Šī būs 
jau trešā briežu pulka izsole. 

Atsāk darbību
Arī Digitālais centrs atsācis darbu parasta-
jā režīmā. Vienlaikus tiek ievēroti drošības 
pasākumi. Klientiem atļauta pieeja tikai kat-
ram otrajam datoram, bet apmeklējuma 
laiks – 30 minūtes. 

Satiksmes ierobežojumi
Sākušies būvdarbi Lielajā prospektā un 
Kuldīgas ielā posmā no Kārļa ielas līdz 
Lielajai ielai. Abās vietās paredzami satik-
smes ierobežojumi. 

Papildkuģis
Veicot padziļināšanas darbus ostai tuvējā 
kuģošanas ceļā, grunts sūcējam “Dzelme” 
palīgā piesaistīts vēl viens kuģis. Tas ir 
“Vlieree”, kuģojošs zem Belizas karoga. 

Ved atkritumus
Labiekārtošanas kombināts iegādājies jaunu 
atkritumvedēju. Tas aprīkots ar hidromanipu-
latoru pazemes atkritumu konteineru apkal-
pošanai un spēj savākt gan šķirotos, gan 
nešķirotos atkritumus. 

Vairs nekurinās
Kopš ik dienu kļūst aizvien siltāks, SIA 
“Ventspils nekustamie īpašumi” sākuši 
atslēgt siltumapgādi daudzdzīvokļu mājās, 
kas ir viņu pārvaldībā. Ja pēkšņi uznāks auk-
stums, siltumapgādi atjaunos. 

Nolaupīts taksometrs
Kādam taksometra vadītājam nolaupīts viņa 
taksometrs, kurš vēlāk atrasts netālu no 
Ugāles. Šoferim nodarīti miesas bojājumi. 

Sadeg skaidas
Straumes ielā aizdegusies skaidu kaudze 100 
kvadrātmetru platībā. Ugunsdzēsējiem to 
nodzēšanai bija vajadzīgas vairākas stundas. 

Apzog garāžas
Pēdējā laikā regulāri tiek apzagtas garāžas 
Pārventas kooperatīvā “Vētrasputns”. Garāžu 
saimnieki kopīgiem spēkiem uzstāda pret-
zagļu signalizāciju.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Zaudējumu bilance
Mīkstinot ierobežojumus “Covid-19” krīzes laika pārvarēša-
nai, politiķi riskē. Un risks tikt nesaprastiem paliek neatka-
rīgi no tā, kādi un cik radikāli lēmumi tiek vai tiks pieņemti. 
Ir skaidrs, ka šajā situācijā izvēle nav viegla – starp slikti, ļoti 
slikti un pavisam slikti. Jo neatbildēts tik un tā paliks pats 
galvenais jautājums: ierobežojumu samērība ar ekonomis-
kās aktivitātes un cilvēku ienākumu kritumu, sabiedrības 
veselības un drošības samērošana ar sekām, ko katrs no 
mums izjutīs ne tikai rīt, bet arī pēc mēneša, gada un pat 
desmit gadiem.

D 
ilemma ir pavisam vienkārša – šāda mēroga un apjo-
ma ierobežojumi neizbēgami rada blaknes. Ne tikai 
atsevišķu uzņēmumu, veselu nozaru un valsts kopīga-
jā ekonomiskajā situācijā, cilvēku pirktspējā vai iespē-
jā gūt ienākumus, bet arī veselības aprūpē kopumā 

(neviens taču citas slimības nav atcēlis), izglītības kvalitātē un 
ilgtspējā (cik ilgi tad tā “mācīsimies no mājām”?), cilvēku sociāla-
jā dzīvē un paradumos (mūsu “vecīšu” (ne)apmeklēšana sociālās 
aprūpes iestādēs, vecāku un vecvecāku (ne)apmeklēšana viņu 
dzīvesvietās mēnešiem ilgi, galu galā – arī piespiedu “kopābūša-
nas” vai, tieši otrādi, atšķirtības radītās ģimeņu problēmas). Kurš 
būs tas, kas paziņos – jā, atvieglojam visus šos distancēšanās, 
pulcēšanās, darba, pārvietošanās un izolācijas noteikumus, bet 
tas nozīmē, ka saslimstība atkal pieaugs. Turklāt nav pat aptuveni 
zināms, ar kādu pieauguma līkni mums ir jārēķinās. Bet svarīgā-
kais – arī nomirs taču cilvēki, un kāds ir tas “statistiskais zaudē-
jumu līmenis”, kuru “varam atļauties” ziedot, lai neapstātos viss 
pārējais.

Var ieklausīties pasaules epidemioloģijas guru savstarpēji pret-
runīgajos “ekspertu viedokļos”, kur, operējot ar absolūtiem skait-
ļiem, statistiku un prognozēm, tiek teikts: jā, nav citas izejas, iero-
bežojumi pamazām jāatceļ, jo pretējā gadījumā nonāksim uz vēl 
lielākas krīzes sliekšņa. Ir jāatjauno “parastie” veselības aprūpes 
pakalpojumi, tostarp – izmeklējumi un profilakse, lai arī tas prasī-
tu atvērt ambulatoros centrus, doktorātus un laboratorijas “paras-
tajiem” pacientiem, jo jau tagad ārsti brīdina, ka saslimstība ar 
citām slimībām un šo saslimstību “ielaišana” liks mums mak-
sāt meslus cīņai ar “Covid-19” teju gadiem. Un nav pat aptuveni 
skaidrs, kas tad ir labāk... Pazaudēt 100 cilvēkus tagad vai nezinā-
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mu daudzumu ļaužu ar insultiem, infarktiem vai ielaistām un lai-
kus nediagnosticētām kaitēm nākotnē.

Teoretizēt, par pamatu ņemot abstraktus skaitļus un diagram-
mas, vienmēr ir vieglāk, nekā pieņemt konkrētu šodienas lēmu-
mu, zinot, ka tas noteikti nebūs panaceja nevienā gadījumā un 
ka tas noteikti radīs pretestību zināmās cilvēku grupās. Ir atšķirī-
ba, vai slimības skartie ir tikai ailīte tabulā, kas norāda inficēša-
nās apjomu valstī, vai arī tu zini savu tuvinieku, draugu, paziņu 
vai kaimiņu, kas cīnās par savu dzīvību vai spiests pusotru mēnesi 
vienkārši dzīvot četrās sienās, cerot, ka simptomi “būs viegli”. Kā 
pieņemt lēmumu, vadoties no “mazākā ļaunuma” skatupunkta? 
Ko ziedot? Tos dažus simtus (vai varbūt tūkstošus – kurš to var pre-
cīzi pateikt?), kas nomirs no saķertā “Covid-19”, ja ierobežojumus 
atcels? Vai ekonomikas nozares (un līdz ar to arī cilvēku ekonomis-
ko izdzīvošanu), kas atkopsies ne mēnešos, bet gados?

Ir skaidrs, ka izolācijas un ierobežošanas pasākumi nevar būt 
ilgtermiņa risinājums. Tas ir kā pagaidu ielāps, kamēr situācija 
normalizēsies. Taču pat kvēlākie ierobežojumu fani labi zina, ka 
vīruss nekur nepazudīs, tas neizgaisīs kaut kur kosmosā, bet mūsu 
uzdevums būtu vien “pārlaist vīrusa ziemu”, jo pēc tam, kas zina, 
iznāksim no savām mājām tīrā un drošā pasaulē. Tā nenotiks. 
Tāpēc šim laikam bija jābūt tam pagaidu solim, kura laikā intensī-
vi tiktu izstrādāti jau ilgtermiņā lietojami risinājumi. Un te jau nav 
runa tikai par vakcīnas gaidīšanu vien, bet arī par to, kādi attīstī-
bas scenāriji iespējami, zinot, ka vīruss ir klātesošs... Vai šādi risi-
nājumi mums ir? Vai mūsu politiķi, speciālisti un zinātnieki ir spē-
juši šādu tālākas darbības sistēmu radīt? Vai arī pagaidām esam 
risinājuši vien šodienas “ierobežošanas pasākumus” (nenoliegsim, 
Latvijā tas ir izdevies ļoti efektīvi, jo mūsu valstī situācija, pat salī-
dzinot ar tuvākajiem kaimiņiem, ir ļoti laba, nemaz nerunājot par 
valstīm – kā ASV, Lielbritānija, Krievija –, kuras pret vīrusu sākotnēji 
izturējās visai vieglprātīgi), cerībā, ka kāds pateiks priekšā, ko darīt 
tālāk, lai vilks būtu paēdis un kaza dzīva?

Lai vai kā – lēmumi tagad ir valdības kompetencē. Un tie nebūs 
viegli. Jo izolācijas resursi sevi pamazām izsmeļ. Gan finansiālā, 
gan laika, gan attīstības nozīmē. Mums atliek vien pašiem ievē-
rot piesardzību, lieki neriskējot un izmantojot tās iespējas, kas ir 
mūsu pašu rīcībā... 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

mēnešiem, veidojot vienību ar diviem mīnu 
kuģiem un štāba un apgādes kuģi. Eskadras 
kuģi piedalās jūras atmīnēšanas operācijās 
un militārajās mācībās, uzlabojot kuģošanas 
drošību Baltijas jūrā, kā arī, ja nepieciešams, 
meklēšanas un glābšanas darbos.

Savukārt SNMCMG1 ir viena no četrām 
NATO pastāvīgajām Jūras spēku grupām, kuras 
veido NATO Reaģēšanas spēku jūras kompo-
nenti, kas darbojas kā tūlītējas reaģēšanas 
spēki. NATO 1. pastāvīgā jūras pretmīnu grupa 
ir viena no divām alianses jūras komponen-
tes daudznacionālām vienībām, kas izveido-
ta mīnu iznīcināšanas operāciju veikšanai, un 
NATO Reaģēšanas spēku sastāvā spēj nekavē-
joties veikt operācijas jebkurā vietā.

Pirmie četri NATO kuģi Ventspils ostā krāju-
mu papildināšanai ienāca jau maija sākumā, 
izmantojot “Noord Natie Ventspils Terminals” 
piestātni. Jāatzīmē, ka “Noord Natie Ventspils 
Terminals” arī agrākos gados ir atbildīgi 
iesaistījies NATO militārās kravas pārkrauša-
nas darbos, bet 2017. gadā uzņēmumā vie-
sojās  NATO Flotes nodrošinājuma un atbal-
sta eksperti. No 1. līdz 4. maijam Ventspils 
ostā ieradās NATO 1. pastāvīgās jūras pret-
mīnu grupas SNMCMG1 kuģi – Vācijas štāba 
un apgādes kuģis “Donau”, Norvēģijas mīnu 
kuģis ”Otra” un Nīderlandes mīnu kuģis 
“Willemstadt”, kā arī Latvijas Jūras spēku 
štāba un apgādes kuģis A-53 “Virsaitis”.

Ņemot vērā “Covid-19” situāciju, vizītes 
laikā tika ievērotas visas ārkārtējās situāci-
jas laikā valstī noteiktās drošības prasības, un 
tādēļ nenotika ne  kuģu personāla nokāpša-
na no kuģiem, kā arī kuģi netika atvērti iedzī-
votājiem apskatei.

Kopumā mācībās piedalās “BALTRON” kuģi 
– Jūras spēku štāba un apgādes kuģis A-53 
“Virsaitis”, mīnu kuģi M-06 “Tālivaldis” un 

M-08 ”Rūsiņš”, ūdenslīdēju komanda, kā arī 
Igaunijas mīnu kuģis “Sakala”. Savukārt no 
SNMCMG1 mācībās piedalās Vācijas štāba 
un apgādes kuģis „Donau”, Norvēģijas 

mīnu kuģis „Otra”, Nīderlandes mīnu kuģis 
“Willemstadt”, kuriem vēlāk operācijas gaitā 
pievienosies trīs Vācijas mīnu kuģi “Datteln”, 
“Weilheim” un ”Gromitz”. 

NATO 1. pastāvīgās jūras pretmīnu grupas kuģi “Noord Natie Ventspils Terminals” piestātnē.

Irbes jūras šaurumā notiek starptautiskās militārās 
mācības “Open Spirit 2020”

Baltijas valstis “BALTRON” sastāvā kuģus 
deleģē rotācijas kārtībā uz sešiem līdz 12 
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NOVADS ÍSUMÁ

Aicina palīdzēt
27. aprīļa vakarā ugunsgrēkā node-
gusi draudzes mācītāja Uģa Brūklenes 
ģimenes māja “Brūklenes”. No uguns 
izglābts vien tas, kas bijis pa rokai, un 
tas, kas palicis mugurā. Ģimene ir svei-
ka un vesela, bet visa iedzīve atro-
das ūdenī zem melnām gruvešu kau-
dzēm. Draudzes izplatītajā paziņojumā 
norādīts: “Aicinām ikvienu, kuram ir 
tāda iespēja, ziedot Brūkleņu ģimenes 
atbalstam – apģērbam, skolas piede-
rumiem, sadzīves tehnikai u.c. lietām 
turpmākai dzīvošanai. Viena no iespē-
jām, kā ziedot, ir, izmantojot Harinas 
Brūklenes kontu AS “Swedbank” Nr. 
LV43HABA0551003138842, ar norādi – 
“Brūkleņu ģimenei”.

Notiek mācības
Līdz 14. maijam Irbes šaurumā notiek 
starptautiskās militārās mācības “Open 
Spirit 2020”. To ietvaros kuģu ceļi tiek 
attīrīti no abu pasaules karu laika mīnām. 

Atbalstīs saimniecības
Lauku atbalsta dienests laikā no 3. jūnija 
līdz 3. augustam pieņems projektu pietei-
kumus atbalsta apakšpasākumā “Atbalsts 
uzņēmējdarbības uzsākšanai, attīstot 
mazās lauku saimniecības”. Pasākuma 
mērķis ir veicināt mazo lauku saimniecī-
bu konkurētspēju, paaugstinot to ražoša-
nas produktivitāti, efektivitāti, atbalstot 
kooperāciju un tirgus pieejamību. Atbalsta 
apjoms ir 15 000 eiro vienai saimniecībai.

Stāda kokus
Jau trešo gadu “Labiekārtošanas kombi-
nāts” Pentuļu sadzīves atkritumu poligo-
na teritorijā stāda kokus. Šogad iestādīti 
15 koki – ozoli, liepas un kļavas. 

Sabiedriski apspriedīs
Tārgales un Popes pagastos paredzēts 
būvēt vēja elektrostacijas. Sabiedriskā 
apspriešana notiks līdz 22. maijam attā-
linātā veidā. 

Dedzina kūlu
Zlēku pagastā degusi kūla 200 kvadrāt-
metru platībā. Ugunsdzēsēji atgādina, ka 
par kūlas dedzināšanu draud bargi sodi. 

Ātri nepabrauksi
Autovadītājiem jārēķinās ar to, ka auto-
ceļā Ventspils-Kuldīga-Saldus ir vairāk 
nekā 20 kilometru garš remonta posms, 
kura ietvaros ierīkoti seši ar luksoforiem 
regulējami posmi. Ceļā var nākties pava-
dīt gandrīz pusotru stundu. 

“Zaķu krogs” nepadodas
Iecienītais Jūrkalnes krodziņš joprojām 
strādā. Krogs piedāvā arī ēdienu piegādi 
30 kilometru rādiusā, gribētāju netrūkst. 

Zemenes ar karti
“Ūdrandes dārzi” apgādājušies ar POS 
norēķinu termināli, tādējādi viņu audzē-
tās zemenes varēs nopirkt ne tikai par 
skaidru naudu, bet arī ar norēķinu karti. 

Sezona sākusies
No 1. maija atļauta makšķerēšana no lai-
vām Usmas ezerā. Makšķerēšanas kartes 
un licences var iegādāties www.mana-
cope.lv. Makšķerēšanas licences pieeja-
mas arī visos kempingos pie Usmas 
ezera, Usmas degvielas uzpildes stacijā, 
kā arī www.epakalpojumi.lv.

Nodeg kūts
Vārves pagastā izcēlies ugunsgrēks neap-
saimniekotā kūtī. Ēka nodegusi, cilvēki 
un dzīvnieki nav cietuši. 

Saskaņā ar OFAC vēstīto Lembergs izman-
tojis savu ietekmi pār politisko partiju vadī-
bu, lai veidotu valdības personālu un amatos 
ieliktu noteiktas valdības amatpersonas, kā 
arī izjauktu citu valdības amatpersonu nokļū-
šanu vadošos amatos. Turklāt Lembergs esot 
ietekmējis un korumpējis tiesībsargājošo ies-
tāžu amatpersonas, lai aizsargātu savas inte-
reses un gāztu politiķus, kurus viņš nespēj 
kontrolēt.

“Tas ir spēcīgs paziņojums no Amerikas 
valdības amatpersonu puses, taču šī informā-
cija Latvijas iedzīvotājiem nav fundamentāli 
jauna,” raksta Šveices medijs. Skandāls par 
tā dēvētajām “oligarhu sarunām” jau 2017. 
gadā bija satricinājis šo Baltijas valsti, atzī-
mē NZZ.

PLAŠAS EKONOMISKĀS 
BLAKUSPARĀDĪBAS

Kopā ar Lembergu ASV sankcionēja arī čet-
ras juridiskās personas, kuras toreiz kontrolē-
ja Lembergs, proti,  Ventspils Brīvostas pār-
valdi, Ventspils Attīstības aģentūru, Biznesa 
attīstības asociāciju un Latvijas Tranzīta biz-
nesa asociāciju. “Trauksmes zvani zvanīja arī 
galvaspilsētā Rīgā, jo osta un ar to saistītais 
transporta sektors ir svarīgs valsts ekonomi-
kas pīlārs,” turpina medijs.

NZZ uzsver, ka Latvijas bankas, kuras pēdē-
jos trīs gados ir veikušas ievērojamas un salī-
dzinoši veiksmīgas darbības, lai atbrīvotos 
no “naudas atmazgāšanas lielvalsts” tēla, 
nekavējoties pārtrauca biznesa attiecības ar 
attiecīgajām personām. Bankas nevēlējās 
tikt pakļautas sankcijām, tā apdraudot savu 
darbību, vēsta NZZ. “Taču bez naudas osta, 
kas ir vissvarīgākais ekonomikas spēlētājs 
Ventspilī, nespēja rīkoties,” rezumē Šveices 
medijs. “Sekas sankciju uzlikšanai bija tādas, 
ka atklājās plašs zirnekļa tīkls, ko šis “feo-
dālais valdnieks” bija izveidojis viņa valdī-
šanas trīs desmitgadēs pilsētā,” raksta NZZ. 
Ārzemju medijs arī atzīmē, ka Lembergs jau 
sen vairs nav mēra amatā, viņš ir oficiāli 
atstādināts, kopš tiesas procesa par korup-
ciju sākuma.

“Neue Zuricher Zeitung” sakontaktējies 
ar Ventspils pilsētas domes opozīcijas depu-
tāti Daci Kornu. Medijam viņa uzsver, ka 
Lembergs turpina darīt to, ko vēlas. “Vides 
aizsardzības un reģionālās attīstības minis-
trija un Korupcijas novēršanas un apkaro-
šanas birojs tikai vēro notiekošo un attais-
no savu bezdarbību ar jurisdikcijas vai kom-
petences trūkumu,” komentē Korna. Tieši 
Latvijas varas iestāžu pasivitāte ir pamudi-
nājusi ASV uzlikt šādas sankcijas, medijam 
vēsta Ventspils domes opozīcija.

Lembergs un Latvijas varasiestāžu bezdarbība 
nonāk arī ārzemju mediju redzeslokā

PLAKSTOŠA PILSĒTA VAI VIETĒJĀ 
ZIEMEĻKOREJA?

“No Ventspils mēra vietnieka Jāņa Vītoliņa 
viedokļa, tas viss ir “tikai daļēji slikti”,” raksta 
NZZ. Ventspils mēra vietnieks draudzīgā balsī 
pilsētas viesim paskaidro, ka uz Lembergu 
attiecas zināmi ierobežojumi domes biroja 
pārvaldībā, pauž NZZ. Viņam vairs nav ļauts 
vadīt domes sēdes, parakstīt noteiktus līgu-
mus un saņemt algu. Tikai tas, ka osta, kuru 
iepriekš kopīgi pārvaldīja Ventspils pilsēta 
un valdība, bet tagad nodota tīri valsts īpa-
šumā, no Vītoliņa kunga puses tiek uzskatīts 
par nopietnu kļūdu. “Galu galā iepriekšējais 
modelis strādāja nevainojami,” NZZ atstāsta 
Vītoliņa pausto.

“No Vītoliņa viedokļa “iepriekšējais mode-
lis” noteikti darbojās lieliski. Kā ilggadējs 
kapteiņa Lemberga biedrs Vītoliņš sēž vienā 
laivā ar viņu,” raksta medijs. Kā atzīmē NZZ, 
Lembergs, “daloties” ar naudu un padarot 
provinces pilsētu acij tīkamu, kopā ar bied-
riem iepriekšējās pašvaldību vēlēšanās guvis 
60% balsu.

“Tomēr Ventspils ir sadalīta pilsēta. Upes 
otrā krastā, ostas apgabalā, kas kopš sankci-
jām ir atņemts “mēra bandai”, citādi domā-
jošie jutās kā Ziemeļkorejā, saka opozīcijas 
pārstāve Dace Korna. Bet padošanās nebūs,” 
opozicionāru nostāju atstāsta NZZ.

PIESARDZĪGS OPTIMISMS
“Vai Latvija var uzvarēt šo Hidru?” NZZ jau-

tājums adresēts sabiedrības par atklātību 
“Delna” direktorei Lienei Gaterei. Diemžēl 
jaunā politoloģe pauž, ka Latvijai jopro-
jām jāpaļaujas uz ārvalstu palīdzību, lai tās 
korumpētām amatpersonām parādītu sarka-

no kartīti. “Kā tas notika ar Amerikas uzlikta-
jām sankcijām pret Lembergu. Problēma gan 
ir tā, ka iedzīvotāji to var uztvert kā iejaukša-
nos no ārpuses,” raksta Šveices medijs.

Kopumā Gatere medijam min divas ten-
dences Latvijas politiskajā realitātē, kas no 
pirmā acu uzmetiena šķiet pretrunīgas. No 
vienas puses, ir veiksmīgi izveidotas tādas 
struktūras kā plurālistiska politiskā sistē-
ma, tiesībsargājošās iestādes un tiesu vara. 
Svarīgi, ka vairākas iestādes pēdējo mēnešu 
laikā ir ieguvušas jaunus, uzticamākus priekš-
niekus. Un tagad ir tā, ka vismaz tiek runāts 
par to, ka valsts pārvaldē tiek ieliktas politis-
kas figūras. Progress ir redzams, pat ja tas 
notiek lēnām. No otras puses – joprojām nav 
pārliecības par vairākām “lielajām zivīm”,” 
Gateres sacīto atstāsta NZZ.

Galu galā, pēc Gateres teiktā medijam, 
pēdējā laikā ir bijusi skaidrāka politiskā griba. 
Paziņojumi par labiem nodomiem bijuši 
vienmēr, taču kopš varas maiņas pirms vai-
rāk nekā gada parādās arī apņemšanās tos 
īstenot, viņa saka. Situācijas uzlabošanos vei-
cina tas, ka partiju koalīcijā pa ilgiem laikiem 
vairs nav partijas, kas atrodas zem Lemberga 
ietekmes. Gatere arī piesardzīgi pozitīvi vērtē 
izmaiņas sabiedrībā. Ir jauna paaudze latvie-
šu, kuri studējuši ārzemēs un kuri pieprasa 
augstāku politisko atbildību un caurskatāmī-
bu. Tomēr radītais spiediens vēl nav pietie-
kami liels, un pagaidām tas robežojas reģio-
nā ap galvaspilsētu Rīgu, medijam norāda 
politoloģe.

BNN
* Ar pilnu “Neue Züricher Zeitung” 

publikācijas tektu var iepazīties 
portālā www.ventspilnieks.lv

Tieši dažas dienas pirms Latvijas jaunās pilsoniskās iniciatīvas “Demo-
krātijas nedēļas” uzsākšanas, proti, šī gada 27. aprīlī, Ventspils pil-
sētas dome ir veikusi pāris simptomātiskas darbības, kas, kā ierasts, 
ir demokrātiskas Latvijas valsts un sabiedrības tīšana ap pirkstu, 
respektīvi, provinciāli “pāķisks” mēģinājums sabiedrību muļķot.

Provinciālais “pāķisms” un “Demokrātijas nedēļa”

P 
irrmkārt, Ventspils pilsētas dome 
ir vērsusies Latvijas Republikas 
Augstākās tiesas Senātā, lai pārsū-
dzētu Administratīvās apgabaltie-
sas šī gada 27. marta spriedumu, 

kas uzliek domei pienākumu iekļaut visus 
mazākuma deputātus – Ģirtu Valdi Kristovski, 
Daci Kornu, Aivi Landmani un Ivaru Landmani 
– domes komisiju sastāvos. Joprojām to nevē-
loties pieļaut, pat pēc zaudētiem proce-
siem visās trīs tiesu instancēs, dome turpina 
spriedumus pārsūdzēt, un kā bezcerīgs slī-
cējs ķeras pie pēdējā salmiņa, izmisīgi cerot 
saglabāt iespēju turpināt tik ierasto opozīcijas 
deputātu mērķtiecīgu diskriminēšanu.

Savukārt otru pašvaldī-
bas 27. aprīļa “Demokrātijas 
nedēļas” izpausmi, lieto-
jot Ventspils pilsētas domes 
oficiālo interneta portā-
lu, ir sarūpējis neleģitīmais 
domes priekšsēdētājs Aivars 
Lembergs. Viņš, ironizējot un 
ķiķinot par valdības nodo-
mu atjaunot Satversmes 81. panta darbību, 
turklāt pilnībā izkropļojot šī valsts pārvaldes 
mehānisma būtību, savā iknedēļas preses 
konferencē apsūdzēja valsts vadību, tās pre-
zidentu Egilu Levitu lielā blēdībā! Lembergs 
uzsver, ka Satversmes 81. panta darbības 

atjaunošanas apsvēršana esot valdošās koa-
līcijas nodoms, lai atkratītos no opozīcijas, lai 
“parlamenta opozīcija sēž pie saviem ratiem 
savā parlamentā!”.

 turpinājums 5. lpp.

karikatūra  Rom
ans Vitkovskis
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Straujākais kritums 
kopš dižķibeles
Latvijas ekonomika šī gada 1. ceturk-
snī uzrādījusi spēcīgu kritumu, ko vēl 
pilnībā nevar saistīt tikai ar “Covid-19” 
ietekmi. IKP sarucis par 2,9%. Tik strau-
ju kritumu Latvijas ekonomika iepriekš 
bija piedzīvojusi tikai 2008. gada eko-
nomiskās krīzes laikā, norāda Finanšu 
ministrija.

Rebenoku nomet no amata
Skandalozā iepriekšējā ekonomikas 
ministra Ralfa Nemiro “ielikteni” Rīgas 
brīvostas valdē Pāvelu Rebenoku nomai-
nīs pašreizējā ministra Jāņa Vitenberga 
izvirzītais ministra padomnieks Artis 
Grinbergs. Viņš ir padomes loceklis AS 
“Sakret Holdings” un padomes priekšsē-
dētāja vietnieks “Domnīca Certus”.

Lielāks pabalsts 
bērniem aizbildnībā
Valdība šonedēļ nolēma valstī noteik-
tās ārkārtējās situācijas laikā palielināt 
pabalstu aizbildnībā esošo bērnu uztu-
rēšanai. Pabalsts par līdz 7 gadu veca 
bērna uzturēšanu paredzēts 161,25 eiro 
mēnesī, par bērnu vecumā no 7 gadiem 
– 193,5 eiro mēnesī. 

Rūpniecība rūk arī Ventspilī
Šī gada martā, salīdzinot ar to pašu laiku 
pērn, rūpniecības produkcijas apjoms 
samazinājās par 3,6%, liecina Centrālās 
statistikas pārvaldes dati. To ietekmēja 
produkcijas apjoma samazinājums apstrā-
des rūpniecībā (-3,6%), elektroenerģijas 
un gāzes apgādē (-4,8%), ieguves rūpnie-
cībā un karjeru izstrādē (-2,1%).

Brīvdienās uzvedušies labi
Maija svētku brīvdienās notikuši 177 
ceļu satiksmes negadījumi, cietuši 
35 cilvēki un viens cilvēks gājis bojā. 
Aizturēts 41 dzērājšoferis. Lai arī ir miru-
šais, Valsts policija svētku dienas vērtē 
kā ļoti mierīgas. 

Gaisa kvalitāte nav 
uzlabojusies
Ārkārtas situācijas laikā ir ievērojami 
samazinājusies satiksmes intensitāte, 
taču tas nav uzlabojis gaisa kvalitāti val-
stī, secinājis Latvijas Vides, ģeoloģijas 
un meteoroloģijas centrs.

Pastāv aizdomas, ka Ventspils pilsētas pašvaldības iestādes ir bijušas spiestas mainīt apkalpojošo banku, jo AS “Swedbank”, 
visticamāk, ir atteikusies no sadarbības ar Ventspils pilsētas domi un tās iestādēm, to apliecina arī Ventspils pilsētas domes ies-
tāde Sporta pārvalde. Tātad ar lielu varbūtību ASV uzliktās sankcijas, Aivara Lemberga ietekmē esošie Ventspils pilsētas domes 
deputāti un VARAM bezatbildīgā rīcība sāk nu jau tiešā veidā atstāt ietekmi uz Ventspils pilsētas domes un tās iestāžu darbu, 
komentē Ventspils pilsētas domes deputāts Aivis Landmanis.

Ventspils dome maina banku. Vai iemesls ir sankcijas?

Ventspils pilsētas domes Finanšu komiteja 27. aprīlī kārtējo reizi lēma par ierosināju-
mu piešķirt speciālo piemaksu pilsētas izpilddirektoram Aldim Ābelem “par būtisku 
funkciju nodrošināšanu vai stratēģiski svarīgu mērķu īstenošanu” 79,6 % apmērā no 
amata algas. Kā varēja prognozēt, Finanšu komiteja bija “par”.

Ventspils izpilddirektors “izgriež pogas”
Latvijas lielo pilsētu administrāciju vadītājiem

AMATPERSONU NESPĒJU UN 
BEZDARBĪBU APMAKSĀ IEDZĪVOTĀJI

2020. gada 21. aprīlī Ventspils pilsētas 
domes oficiālajā portālā www.ventspils.
lv parādījās ziņa, ka no 1.aprīļa ir mainī-
ti domes un pašvaldības policijas bankas 
norēķinu rekvizīti, proti, slēgti bankas konti 
AS “Swedbank” un atvērti bankas konti 
AS “Luminor Bank”. Deputāta ieskatā tās ir 
sekas sankcijām, par ko atbildīgās amatper-
sonas pašlaik nevēlas runāt.

“Vissāpīgāk amatpersonu rīcības nespēju un 
bezdarbību izjūt ierindas ventspilnieks, kuru 
maksājumi no AS “Swedbank” šādi tiks sadār-
dzināti – 0,36 eiro par katru pārskaitījumu. No 
marta Ventspils pilsētas dome algu izmak-
sas veic no “Luminor Bank” uz darba ņēmē-
ju “Swedbank” kontiem, šādi radot iespējami 
nepamatotas pakalpojumu izmaksas Ventspils 
pilsētas domei un tās iestādēm. Un tas viss, 
pateicoties Aivaram Lembergam un viņa 

interešu sargiem Ventspils pilsētas domē un 
VARAM,” savu viedokli pauž Aivis Landmanis.

Deputāts atgādina, ka 2019. gada 
9. decembrī ASV Ārvalstu aktīvu kontro-
les birojs (OFAC) noteica sankcijas Aivaram 
Lembergam, ar viņu toreiz saistītajai Ventspils 
Brīvostas pārvaldei un trim viņa vadītajām 
biedrībām.

Attiecīgi 2020. gada 3. janvārī pie Ventspils 
pilsētas domes deputātiem ar vēstuli vērsās 
Vides aizsardzības un reģionālās attīstības 
ministrs Juris Pūce, aicinot Ventspils pilsētas 
domes deputātus kā valsts amatpersonas 
izvērtēt visus iespējamos netiešos riskus, kuri 
varētu būt saistīti ar OFAC noteiktajām sank-
cijām pret Lembergu, domes un tās institūci-
ju sēdēs lemt par iespējamiem risinājumiem, 
lai Ventspils pilsētas dome arī turpmāk varē-
tu sekmīgi nodrošināt pašvaldības autonomo 
funkciju izpildi un pakalpojumu nodrošināša-
nu iedzīvotājiem.

LANDMANIS: “VARAM IMITĒT 
DARBU”

“Jau toreiz, kad ar 3. janvāra vēstuli ministrs 
Pūce uzrunāja Ventspils pilsētas domes depu-
tātus, bija skaidrs, ka Lembergam pakļautie 
deviņi deputāti no 13 deputātu kopskaita un 
Ventspils pilsētas domes, tās iestāžu un kapi-
tālsabiedrību vadītāji un pusvadītāji nestā-
sies pretim Lemberga interesēm, proti, turpi-
nās mantru, ka Ventspils pilsētas domē viss 
ir labākajā kārtībā – Satversme, valsts likumi, 
tiesas nolēmumi un arī sankcijas tiek ievē-
rotas. Ministrs Pūce, tāpat kā visi iepriekšē-
jie vides aizsardzības un reģionālās attīstības 
ministri, kopš 2007. gada regulāri tiek infor-
mēti par prettiesisko situāciju Ventspils pil-
sētas domē, tāpēc Pūcem nevajadzētu būt 
pārsteigtam – viņa sūtīto vēstuli Lembergs 
un Co, tā teikt, pakarinās ķemertiņā uz nag-
liņas,” komentē deputāts Aivis Landmanis.

Deputāta ieskatā, vienīgie, kuri pēc būtī-

bas atsaucās ministra Pūces aicinājumam, 
bija Ventspils pilsētas domes četri opozīcijas 
deputāti. “Opozīcija jau iepriekš Pūces kungu 
regulāri bija informējusi par Ventspils pilsē-
tas domē notiekošajiem likumpārkāpumiem. 
Pūces kungs bija informēts par Ventspils 
opozīcijas deputātu tiesas procesiem pret 
Ventspils pilsētas domi un to vairāku instan-
ču rezultātiem, kuri ir labvēlīgi opozīcijai. 
Diemžēl adekvāta VARAM reakcija nesekoja 
un VARAM bezdarbība rezultējās ASV OFAC 
sankcijās.”

“Arī notikumi pēc 2019. gada 9. decem-
bra liecina, ka VARAM vēl joprojām negrib 
saskatīt acīmredzamo, jo atbildes uz pašas 
aicinājumiem viņus informēt par likumpār-
kāpumiem Ventspils pilsētas domē ir vai-
rāk nekā nožēlojamas un vairāk atbilstu 
Lemberga advokātu rīcībai,” turpina Aivis 
Landmanis. Viņš uzsver: “Vai nebūtu pienācis 
laiks VARAM beidzot publiski paskaidrot, kam 
vēl ir jānotiek, lai VARAM rīkotos profesionāli 
un ieinteresēti, proti, novērstu Ventspils pil-
sētas domē ieilgušos regulāros likumpārkā-
pumus un sauktu vainīgās amatpersonas pie 
atbildības?” 

P 
agājušā gada laikā līdzīgi lēmumi 
tikuši pieņemti 20. februārī, 19. 
martā, 19. augustā, 24. septembrī 
un 9. decembrī, bet šogad, pan-
dēmijas laikā, viena mēneša laikā 

(!) izpilddirektora kungs ar naudas balvām 
apbalvots jau divas reizes.

Tā kā domes amatpersonām algas tiek 
maksātas no Ventspils nodokļu maksātāju 
naudas, pamatojumu speciālās piemaksas 
piešķiršanai, ir vērts nocitēt pilnībā:

[..] “Ņemot vērā Ventspils pilsētas domes 
izpilddirektora Alda Ābeles augsto profesio-
nālo darbību, neatsveramo pieredzi un kom-
petenci, bez kuras nav iespējama pašvaldībai 
būtisko funkciju nodrošināšana, kā arī zemāk 
minēto:

- augstas komunikācijas prasmes visos 
iespējamos līmeņos – starppersonu, rakstis-
kā, telefoniskā, virtuālā;

- resursu virzīšanas prasmes pašvaldības 
vadības nosprausto mērķu sasniegšanā, lai 
nodrošinātu Ventspils pilsētas iedzīvotājiem 
maksimāli labāko risinājumu;

- spēju pieņemt lēmumus, arī paaugstinā-
ta stresa situācijās un izvērtējot riskus;

- spēju izrunāt problēmjautājumus, vieno-
ties, risināt dialogu un dot atgriezenisko saiti;

- spēju izmēģināt jaunas pieejas pašvaldī-
bas darbinieku darbā un metodiski strādāt, 
lai sasniegtu augstāko labumu pašvaldībai;

- zināšanas, kā izvilināt no cilvēkresursa 
labāko potenciālu;

- spēja vadīt noteiktu procesu organizā-
cijas ietvaros, piemēram, pārmaiņu vadības 
pānošanu un ieviešanu, kā arī projektus un 
cilvēkus;

- spēja mobilizēt darbiniekus kopīgam 
mērķim, saliedēt komandu, “uzzīmēt” nākot-
nes vīziju, uz kuru komanda tiecas un uz to 
arī vadīt cilvēkus;

- pieredze stratēģiskā plānošanā vadot 
darbības un lēmumu kompleksu, kas sais-
tīts ar specifisku stratēģiju, virzienu izstrā-
di, kas sekmē pašvaldības izvirzīto mērķu 
sasniegšanu;

- spēja plānot organizācijas darbu 
perspektīvā;

- gatavību uzņemties papildu slodzi ilgākā 
laika termiņā;

- analizēt Ventspils pilsētas pašvaldības 
procesus un meklēt iespējas tos uzlabot 
funkcijas ietvaros vai institūcijas līmenī;

- spēju meklēt stratēģiskus risinājumus, 
kas atšķiras no ikdienas ierastās prakses;

- analizēt sava darba rezultātus, uzlabojot 
darba metodes, lai paaugstinātu efektivitāti;

- spēju pārstāvēt Ventspils pilsētas paš-
valdības intereses un reputāciju arī valsts 
ietvaros;

- darboties sistemātiski un konsekventi, lai 
novērstu nopietnus šķēršļus,

- noteikt Ventspils pilsētas domes izpild-
direktoram Aldim Ābelem speciālo piemak-
su 79,6% apmērā mēnesī no 2020. gada 5. 
maija.”

Kā redzams no šī tiešām elegantā doku-
menta, piemaksa izpilddirektoram (tur-
klāt tagad jau katru mēnesi) tiek noteik-
ta nevis par kādiem konkrētiem grandio-
ziem sasniegumiem, bet gan par ikdieniš-
ķu amata pienākumu veikšanu. Pateicoties 
šīm piemaksām, Aldis Ābele kļuvis par vis-
labāk atalgoto Latvijas lielo pilsētu izpilddi-
rektoru. Interesanti, vai ar šo faktu lepojas 
arī visi “ierindas” Ventspils pilsētas nodokļu 
maksātāji?

Bet spriediet paši. Saskaņā ar amatperso-
nu deklarācijām par 2019. gadu, lielo pilsētu 
izpildirektori par darbu pašvaldībā pērn kopu-
mā saņēmuši:

Ventspils – 57 272,97 eiro vai vidēji 
4773,33 eiro mēnesī;

Rīga – 45 214,26 eiro vai vidēji 3767,86 
eiro mēnesī;

Jūrmala – 41 954,95 eiro vai vidēji 3496,25 
eiro mēnesī;

Liepāja – 41 110,34 eiro vai vidēji 3425,86 
eiro mēnesī;

Valmiera – 33 550,58 eiro vai vidēji 
2795,88 eiro mēnesī;

Jelgava – 31 076,35 eiro vai vidēji 2589,70 
eiro mēnesī;

Jēkabpils – 28 976,88 eiro vai vidēji 
2414,74 eiro mēnesī;

Daugavpils – 25 703,99 eiro vai vidēji 2142 
eiro mēnesī;

Rēzekne – 22 505,57 eiro vai vidēji 1875,46 
eiro mēnesī.

Pētot atalgojumu sarakstu, var izdarīt seci-

nājumu, ka, pirmkārt, tik “nelielā” pilsētā kā 
Rīga, ar visiem tās 633 tūkstošiem iedzīvo-
tāju, izpilddirektoram, acīmredzot, ir mazāk 
darba kā Ventspilī, kur mīt 34 377 cilvēki 
(CSP dati), un, otrkārt, minēto pilsētu admi-
nistrācijas vadītājiem, šķiet, nav ne tik aug-
stu komunikācijas prasmju “starppersonu, 
rakstiskā, telefoniskā, virtuālā” līmenī, ne 
arī tādu zināšanu, kā “izvilināt no cilvēkre-
sursa labāko potenciālu”, kā Aldim Ābelem. 
Un tomēr vēlreiz atgādināsim, ka Ābeles 
kungam gan algu, gan speciālās piemaksas 
maksā nevis devīgā Ventspils pilsētas domes 
Finanšu komiteja vai dāsnā domes vadība, 
bet gan ventspilnieki ar saviem nodokļiem.

Vēl jāpiemin, ka, saskaņā ar Centrālās 
Statistikas pārvaldes datiem, strādājo-
šo mēneša vidējā darba samaksa (bruto) 
sabiedriskajā sektorā Ventspilī 2019. gadā 
bija 1048 eiro. Saskaņā ar CSP definīciju, 
“sabiedriskais sektors ir valsts un pašvaldību 
iestādes un to komercsabiedrības, komerc-
sabiedrības ar valsts vai pašvaldību kapitā-
la daļu 50% un vairāk, kā arī nodibinājumi, 
biedrības, fondi un to komercsabiedrības”. 
Savukārt vidējā darba samaksa (bruto) paš-
valdības struktūrās (pēc jau minētajiem CSP 
datiem) pērn Ventspilī bijusi 972 eiro. Šie 
skaitļi plus mīnuss ir tādā pašā līmenī kā 
pārējās Latvijas lielajās pilsētās.

Varam vienīgi ieteikt pārējiem pašvaldību 
darbiniekiem rūpīgi studēt Ābeles kunga prē-
mēšanas “16 punktu programmu”, un, kas 
var zināt, varbūt arī pār citiem pašvaldības 
darbiniekiem sāks birt dāvanu lietus 79,6% 
piemaksas apmērā pie mēneša algas. 
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Valsts vadības nodomus viņš izkropļo un 
dramatizē tiktāl, ka pašam piemērotās ASV 
OFAC sankcijas jau atkal viņš piedēvē Saeimas 
mazākumam. Absurdā trika aprēķins ir vien-
kāršs. Tas ļauj “apsūdzēt” Parlamenta vai-
rākumu, kurš mazākumam aizbāžot muti! 
“Kā var atļaut citu partiju pārstāvjiem vispār 
izteikties!” ironizē Lembergs un turpina: “Es 
domāju, ka tas ir nepieļaujami!”

Tas tiešām ir nepieļaujami! Un tomēr 
demokrātija iecietīgi pieļauj šādu inscenētu 
liekulību, prātojumus, kuriem mazāk infor-
mēti, no varas gaiteņiem attālināti ļaudis 
pat varētu noticēt! Ir vēlreiz jāatgādina, ka 
Lemberga rūpe par opozīcijas tiesībām dia-
metrāli pretēji materializējas Ventspils pilsē-
tas domē. Kasācijas sūdzībā AT Senātam tiek 
pieprasīts un uzstāts uz tiesībām turpināt dis-
kriminēt mazākuma deputātus, liegt tiem 
dalību domes komisijās.

Protams, šāda rīcība nav ne konsekventa, 
ne ētiska, ne arī cienījama. Tomēr smejies vai 
raudi, argumentu blēdīšana ir Ventspils auto-
ritārā režīma un Lemberga divkosības izpaus-
me pat “Demokrātijas nedēļā”. Tās laikā 
Lembergs pamanās sunīt Latvijas demo-
krātiju, viņš uzsver, ka to “mums ienes 
Rietumos izaugušais Latvijas prezidents Egils 
Levits”. Šādi izteikumi nepārsteidz, jo ironis-
kais spriedelētājs ir ASV Globālo Magņitska 
sankciju režīma sarakstā (cīņa ar cilvēktie-
sību pārkāpumiem un cīņa ar korupciju) 

iekļauta persona, kuram termins “izaudzis 
Rietumos” (pretstatā acīmredzot terminam 
“izaudzis Austrumos”) šķiet galēji nepiemē-
rots prezidentam.

Šādām personām raksturīgo izkropļoto 
izpratni par demokrātiskas un tiesiskas valsts 
būtību, uzrāda arī Lemberga atmiņas par 
valsts neatkarības atjaunošanas notikumiem 
pirms 30 gadiem. Diemžēl 1990. gada 4. 
maija balsojuma Augstākajā Padomē faktus 
šis cilvēks jau sen ir aizmirsis. Lembergs tau-
tai stāsta, ka esot piecēlies un paziņojis sava 
balsojuma rezultātu. Patiesībā nekas tāds 
nenotika. Katra deputāta balsojumu no tri-
bīnes secīgi nolasīja deputāts Indulis Ozols. 
Neviens balsotājs kājās necēlās.

Diemžēl katastrofālu nezināšanu uzrāda 
arī Lemberga vaļsirdīgi teiktais, ka “nekāds 
likums jau nenosaka, ar cik balsīm pārtrauc 
dalību Padomju Savienībā”. Acīmredzot šī 
cilvēka dalībai Latvijas neatkarības atgūša-
nas procesos ir bijis tikai gadījuma raksturs. 
Tas skaidro, kāpēc Lembergs nav pat zinājis, 
ka Latvijas neatkarības atjaunošanas dekla-
rācijas pieņemšana notika saskaņā ar LPSR 
konstitūciju, kas pieprasīja 2/3 balsu jeb kva-
lificēto vairākumu tik svarīgajā neatkarības 
balsojumā.

Nezināšana nepārsteidz. Iespējams tāpēc, 
ka neatkarības atgūšanas procesu skaid-
rošanu Ventspilī ir uzurpējusi persona, 
kura Atmodas gados turpināja uzsvērt, ka 
Ventspilī viņš strādā tāpēc, ka viņu tur ir 
norīkojusi Latvijas komunistiskās partijas 

centrālā komiteja. Iespējams, tāpēc pašreiz 
smagos noziegumos apsūdzētais autoritā-
rais vietvaldis ar provinciāla mutes bajāra 
naskumu apsūdz Latvijas Valsts preziden-
tu Egilu Levitu (reizē arī Latvijas neatkarī-
bas deklarācijas autoru) ne tikai neesošos 
demokrātijas pārkāpumos, bet arī meklē 
līdzības prezidenta izteikumos ar nacistiskās 
Vācijas režīma ideoloģiju. Iespējams, tāpēc 
Lembergs Atmodas laika LTF priekšsēdētā-
jam un garīgajam līderim spēj atvēlēt vien 
nožēlojamu komentāru: “Dainis Īvāns, kurš 
tagad tiek pasniegts kā baigais disidents, 
he, nu tā.”

Tik tiešām, nu tā... “Demokrātijas nedē-
ļa” laikā no 1. maija līdz 9. maijam ir jauna 
pilsoniska iniciatīva Latvijā. Pirmais mēģinā-
jums Ventspilī, kas vērsts uz valstiskuma un 
demokrātisko vērtību apzināšanos, iznācis nu 
tā, he, provinciāli “pāķisks”... 

Latvijas Satversmes sapulces sasaukša-
nas simtgade, Neatkarības atjaunošanas 30. 
gadadiena un Eiropas diena 9. maijā ir noti-
kumi, kurus nespēj aizēnot nekas. Tās pašas 
par sevi ir tiesiskuma un Rietumu demokrā-
tijas vērtību izvērtēšanas laiks. Ir ļoti svarī-
gi, lai cilvēkiem būtu skaidrs redzējums par 
demokrātisku vērtību nozīmi mūsu valsts 
Latvijas nākotnei. Tieši tāpēc par runām par 
demokrātijas kā ideālas sabiedrības pārvaldī-
bas modeli svarīgāka ir pašas demokrātijas 
īstenošana. 

Ģirts Valdis Kristovskis,
Ventspils domes opozīcijas deputāts

Provinciālais “pāķisms” un “Demokrātijas nedēļa”

Dampeļu laivu novietne atrodas Tērauda ielas galā, Ventmalā. Tā ir vesela tipveida 
laivu būdu pilsētiņa ar saviem kvartāliem un ielām. Ik pēc pārdesmit soļiem sasto-
pamas gaumīgi iekārtotas atpūtas vietas. Visapkārt sazaļojušajos kokos dzied putni. 
Paradīzes stūrītis! Diemžēl šis stūrītis jau labu laiku ir nopietni apdraudēts.

L 
aiks, kad bija jāsākās Latvijas 
futbola virslīgas čempionāta 
sezonai, bija ļoti nepateicīgs. Un 
ne jau laika apstākļu vai kalen-
dāra dēļ – šajā ziņā atšķirības no 

iepriekšējiem gadiem nebija nekādas. 
Taču “Covid-19” paveica savu arī futbola 
laukumos. Ārkārtas situācija tika izslu-
dināta tikai dienu pirms pirmajām spē-
lēm čempionāta jaunajā sezonā... Tas 
nozīmēja to, ka iepriekšējos mēnešos 
ieguldītais smagais darbs sagatavoša-
nās procesā, kā arī lielie izdevumi tre-
niņnometnēs ārzemēs ir norakstāmi.

Aizliegumu laikā sportisti bez darba 
gluži gan nepalika. Nav no paša kluba 
vai citiem ticamiem avotiem skaidri 
zināms, kā krīzes laikā algu jautājums 
tika risināts Ventspils klubā, taču jāstrā-
dā bija – individuāli vai pa diviem. Vairāk 
nemaz arī nedrīkst būt kopā, tas ir vese-
lības ministres Ilzes Viņķeles izdotā rīko-
juma skarbs pārkāpums un var futbolisti 
varētu “uzrauties” uz Ventspils pilsētas 
domes slavenās pašvaldības policijas 
darbiniekiem.

Bet nu beidzot futbolisti var atkal tre-
nēties kopā, un šo iespēju nekavējoties 
izmantoja arī FK “Ventspils”. Kopīgais 
treniņš notika uz pilsētas centrālā – 
Olimpiskā centra “Ventspils” – stadio-
na zālāja. Tiesa, treniņam bija jānotiek, 
ievērojot visas noteiktās drošības prasī-
bas – gan profilaktiskos pasākumus, gan 
noteikto divu metru fizisko distanci. “Visi 
ļoti noilgojušies pēc futbola, pēc mīļo-
tās lietas, tādēļ noskaņojums īpaši labs,” 
norādīja klubā.

Starp citu, FK “Ventspils” kopā ar 
Jūrmalas “Spartaku” ir tie profesionālie 
futbola klubi, kuriem ir izdevies kvalificē-
ties dīkstāves pabalstam. Nav gan zināms, 
cik lielu pabalstu klubs saņem. 

Kas notiek Dampeļos?

GANDRĪZ SIMTS GADU
Pirmās laivu novietnes šajā rajonā uzbū-

vētas pagājušā gadsimta 20. gadu vidū, 
tātad gandrīz pirms gadsimta. Lielāka celt-
niecība sākusies 50. gados, tolaik novietnes 
būvēja dažādu pilsētas uzņēmumu – autobā-
zes, Ventilatoru rūpnīcas, “Sarkanās bākas”, 
“Ventspils koka” u.c. darbinieki. Var droši 
teikt, ka šī vieta ir bijusi laivotāju un mak-
šķernieku iecienīta jau gadu desmitiem ilgi. 
Pat darbdienās te rosās cilvēki, ar savām 
makšķerēm staigā pensionāri, nerunājot par 
brīvdienām vai lielākiem pasākumiem – tad 
te ir tik pilns, ka grūti apgriezties. Arī šogad 
makšķerēšanas sezona jau sākusies. Tiesa, 
makšķernieki joprojām nezina, ko gaidīt vai-
rāk – zivis vai buldozerus, kas viņu būdas nolī-
dzinās ar zemi.

DABĀ IR, UZ PAPĪRA NAV...
Lieta tāda, ka laivu novietnes ir lielis-

ki saredzamas brīvā dabā, taču joprojām 
nepastāv uz papīra. Pirmās republikas laikos 
zeme piederēja privātpersonai, kas atļāva 
būvēt šīs novietnes, padomju laikos tā bija 
valsts zeme, un valsti nu galīgi neintere-
sēja, kas notiek tolaik nomaļajā Ventmalas 
stūrītī. Šobrīd zeme pieder pilsētas domei, 
kura jau kopš 1990. gada nav spējusi nokār-
tot jautājumu par to, kuram īsti ir tiesības 
šajā vietā rosīties. Novietņu īpašnieki gadu 
gaitā šeit ieguldījuši daudz darba – ir ne tikai 
uzbūvētas būdas, bet arī iekopta apkārtne, 
iestādīti košumkrūmi, ierīkotas vietas atpū-
tai. Laivotāji paši uztur kārtību savā pilsēti-
ņā. Normāli būtu, ja dome šo samērā nelielo 
zemes pleķīti nodotu savas pilsētas iedzīvo-
tājiem lietošanā – par nelielu samaksu vai 
pat bez tās. Piemēram, Rīgas Zoodārzs savu 
zemes gabalu saņēmis bezmaksas lietošanā, 
savukārt laivu novietnes pastāv visās lielajās 
pilsētās, kur vien ir savi ūdeņi. Dampeļu laivu 
novietne juridiski joprojām karājas gaisā un 
var tikt likvidēta jebkurā brīdī.

PIECAS LODES BŪDAS SIENĀ
Runājām ar Jāni (vārds saprotamu iemes-

lu dēļ mainīts), kurš ir laivu būdu īpaš-
nieku neformālais līderis. Šī gada februārī 
viņš sagatavojis iesniegumu pilsētas domei, 
kuram pievienojis domubiedru parakstus. 
Doma vienkārša – laivinieki nodibina biedrī-
bu, tātad – sabiedrisku organizāciju, savukārt 
dome šai biedrībai dod tiesības lietot zemes 
gabalu Dampeļos. Diemžēl domes atbilde 
bijusi formāla atrakstīšanās: biedrību dibi-
nāt nevienam nav aizliegts, bet zeme skaitās 
neapbūvēta un, ja tur vispār kas ir uzcelts, 
par to mums nekas nav zināms… Atbildē 
iztrūkusi viena svarīga frāze – mēs izskatām 
jautājumu, problēma tiks atrisināta! Jānis ir 
pieskaitāms spītīgajiem cilvēkiem. Viņš ne 
tikai daudz ko zina (ilgus gadus strādājis poli-
cijā, bijis arī Atmodas aktīvists), bet nebaidās 
arī runāt. Sekas savai runāšanai viņš izju-
tis ne vienu vien reizi. Viskonkrētākā bijusi 
pirms diviem gadiem – kādā maija vakarā uz 
viņa laivu būdu, kurā atradies Jānis un viņa 
sieva, raidīti pieci šāvieni. Caurumi redza-
mi joprojām. Tikai laimīgas nejaušības dēļ 
neviens nav cietis. Tas noticis neilgi pēc tam, 
kad Jānis sācis par daudzām vārdā nesau-
camām lietām mūsu pilsētā pārāk uzkrī-
toši interesēties. Policija ierosinājusi lietu, 
kas ar laiku noklususi. Jānis gan uzskata, ka 
viņam ir zināmi gan pasūtītāji, gan izpildītājs. 
Šopavasar Dampeļos izzāģēti gandrīz visi 
krūmi – ceriņi, jasmīni, rozes, daudzi koki, cie-
tis arī viens aizsargājamais koks. Jānis stās-
ta, ka kādreiz šeit ausis esot vai plīsušas no 
lakstīgalu dziesmām. Tagad ievu krūmu vairs 
nav. Toties lakstīgalu vietā parādījušies visai 
“biezi” automobiļi. Atbrauc, pagrozās, atkal 
aizbrauc…

GARDS KUMOSIŅŠ
Tērauda ielas jaunbūvēm tuvojoties Ventai, 

Dampeļu laivu novietnes teritorija kļūst par 
aizvien iekārojamāku kumosu ļoti pārtiku-

šiem ļaudīm. Vieta ir vienkārši lieliska, tai 
ērti var piebraukt gan ar auto, gan kuteri, 
atrodas pavisam netālu no pilsētas – praktis-
ki jau pilsētā. Ar to arī varētu būt izskaidro-
jama Ventspils vadības nevēlēšanās uzklausīt 
savus iedzīvotājus.

Jānis saka tā: “Šīs laivu būdas ir pārdzīvoju-
šas pasaules karu, vācu un padomju okupāci-
ju, juku laikus 90. gados, bet šķiet, ka demo-
krātisko Latviju vairs nepārdzīvos. Zvejas flote 
mūsu valstī jau ir iznīcināta, nu ķersies klāt arī 
makšķerniekiem. Bet tie visi ir mūsu pilsētas 
iedzīvotāji! Par ko tad pilsētā vairāk rūpējas 
– par pašu cilvēkiem vai kādu nebūt “biezo”, 
kurš nepārprotami metis aci uz šo zemes 
gabalu? Domes atbilde uz mūsu iesniegumu 
liecina domāt, ka pagrīdē viss jau ir izlemts, 
un ne jau pilsētnieku interesēs.”

Dampeļu laivu novietne joprojām skaitās 
neapbūvēta teritorija. Tās iemītnieki gatavo-
jas nākamajiem svētkiem – zandartu sezonas 
atklāšanai 1. jūnijā. Iespējams, ka viņi sagai-
dīs tos zandartus. Nevis buldozerus. Bet var 
arī nesagaidīt... 

Pirmais 
treniņš  
zem lupas
Sportistiem šis ir ļoti sarežģīts pava-
saris – vieniem nākas sezonu beigt 
agrāk nekā paredzēts, citiem nemaz 
neizdodas to iesākt. Te varētu veidot 
ļoti garu sarakstu ar sporta veidiem 
un individuāliem sportistiem, kuri 
būtu ierakstāmi vienā vai otrā 
kategorijā. Īpaši sāpīgi dižķibele 
koronavīrusa izraisītās slimības 
“Covid-19” dēļ skārusi futbolistus, 
burtiski “noraujot” sezonu tieši 
pirmās spēles priekšvakarā.

Īsi pirms redakcijas slēgšanas kļuva 
zināms, ka VID veicis kratīšanu Futbola 
klubā “Ventspils”. Kratīšana esot veik-
ta saistībā ar “aplokšņu algu izmaksu” 
lielā apmērā 2018. un 2019. gadā. Tiek 
lēsts, ka šādi pēdējo divu gadu laikā 
vien varētu būt izmaksāti aptuveni 1,6 
miljoni eiro. VID Nodokļu un muitas 
policijas pārvalde šī gada maijā uzsā-
kusi kriminālprocesu par aplokšņu algu 
izmaksu Kurzemes reģiona virslīgas fut-
bola klubā.

Vairāk lasiet portālā Ventspilnieks.lv 
rakstā “VID krata Lemberga lolojumu – 
FK Ventspils”. 

PĒDĒJĀ BRĪDĪ

VID krata Futbola 
klubu “Ventspils”, 
aplokšņu algās varētu 
būt izmaksāti  
1,6 miljoni eiro
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un Aizputi. Par labāko Kurzemē Aija uzskata Aizputes gadatir-
gu. Un piebilst, ka Kurzemē gadatirgi tiek rīkoti reti, pārsvarā 
tikai pa svētkiem, toties Latgalē gan notiekot regulāri – katru 
mēnesi. Datumi tiek izziņoti iepriekš, un latgalieši draudzīgā 
barā dodas iepirkties. Attiecīgi arī tirgotāji sabrauc no visas 
Latvijas. Attiecības kolēģu starpā ir ļoti labas. Tirgotāji bieži 
sazvanās, lai savstarpēji pakonsultētos par to, kur kādi tirgi, 
kur labākas vietas… Joprojām ne visas vajadzīgās ziņas atro-
damas internetā. Jāsaka, ka tirgos pērk patiešām labi, nevar 
ne salīdzināt ar kioskiem vai veikaliem. Savulaik Jēkabpils 
pilsētas svētkos pa nakti uznācis tāds lietus, ka parks, kur 
paredzēta tirdzniecība, pilnībā pārplūdis. Tas nekas – cilvēki 
nākuši, kā stārķi briduši pa ūdeni un iepirkušies.

CĪŅA PAR VIETU ZEM SAULES
Tirdzniecības vietai plača robežās ir milzu nozīme. Nav 

vienalga, vai tu ar savu mantību lepni gozējies pirmajās rin-
dās, vai esi nobāzts kaut kur aizmugurē. Tiesa, tagad vietas 
tirgū ierāda organizators, un tās var iepriekš pieteikt interne-
tā. Šī kārtība radusies pavisam nesen: vēl pirms pāris gadiem 
par vietu uz plača bijis krietni jāuztraucas. Vietu vajadzēja 
ieņemt vismaz iepriekšējā dienā un pa nakti jāsargā, lai kāds 
cits neaizņem. Savulaik pieredzēti pat kārtīgi kašķi ar polici-
jas iejaukšanos. Un gluži pretēji – reiz Limbažos bariņš tirgo-
tāju sarīkojuši kārtīgu ballīti un lustējušies līdz pašam tirgus 
rītam. Turpretī Smiltenē, kur gadatirgus ir divreiz gadā, vietu 
nācies aizņemt nedēļu iepriekš un nakšņot mašīnā, to sar-
gājot. Tiesa, tas atmaksājies. Šobrīd vietas tiek ierādītas, bet 
joprojām īstas drošības nav – katrā tirgū ir savējie un sve-
šie. Ir tirgi, kur vienmēr priekšroka tiek dota tirgotājiem no 
Lietuvas un Igaunijas. Un tirdzniecības vietu cenas arī ir šokē-
joši uzbraukušas debesīs. Vispār – tirgus ir specifiska padarī-
šana jau no aizvēsturiskiem laikiem.

ČIGĀNA DZĪVESVEIDS
“Gadatirgu laiks mums paiet uz riteņiem,” stāsta Aija. “Tā 

pierasts pie ceļotāja dzīves, ka šobrīd, mājās sēžot, kaut kā 
pietrūkst! Zināt, kas ir tirgotāja dzīves pamatā? Savs trans-
ports un laba veselība. Tas ir smags fizisks darbs. Telti krāmēt 
jāsāk jau ap plkst. 4-5 no rīta, vakarā atkal jāvāc nost un pre-
ces jāiesaiņo. Visa diena paiet uz kājām, vai nu saule, lietus 
vai sniegs. Parasti gadatirgus ilgst vienu dienu. Taču, lai brau-
ciens būtu lietderīgs, sākam strādāt jau ceturtdienā un tā līdz 
svētdienas vakaram. Piemēram, piektdien – Valmiera, sest-
dien – Valka, svētdien – Viļāni. Vienmēr apvienojam vairākas 
vietas, jo degviela arī maksā bargu naudu. Degvielas izmak-
sas mēnesī ir pielīdzināmas viena mazā veikaliņa izmaksām. 
Izlaist neko nedrīkst, jo dzīvojam praktiski no rokas mutē. 
Ļoti retu reizi, ja nu laika prognoze nedēļas nogalei ir vien-
kārši baismīga, atļaujamies nebraukt, bet tā ir reta greznī-
ba. Naudu par rezervēto vietu tirgus laukumā mums atpakaļ 
neviens nedos. Jābrauc jebkādos laika apstākļos. Reiz gadījās 
tā – izbraucot no Ventspils, termometrs rādīja +5, iebraucot 
Viļānos – mīnus 20.

Aija uzskata, ka sīko rūpniecības preču tirdzniecība ir 
samērā vienmērīgs bizness. Grūtākie mēneši, kad pērk 
mazāk, ir oktobris-novembris un februāris-marts. Tomēr 
galus savilkt kopā ir izdevies vienmēr. Bagātībā Aija un Ģirts 
nav iedzīvojušies, nav pat izdevies aizbraukt nevienā ārzem-
ju ceļojumā. Nu jā, kārtīga atvaļinājuma jau arī nav bijis.

CĪŅA AR KAIJĀM UN PRECE, KAS IZBALĒ
Runājot par mūsu pašu Ventspils Vecpilsētas tirgu, Aija 

neieslīgst kritikā, bet drīzāk kā procesā iesaistīts cilvēks cen-
šas dot padomu: “Ventspils tirgus absolūti nav piemērots 
tirdzniecībai ziemā! Vienīgās slēgtās telpas ir augšā virs zivju 
paviljona, pārējās rūpniecības preces faktiski atrodas zem 
klajas debess – saulē un lietū. Jāņem vērā to, ka šīs pre-

ces mēdz samirkt vai izbalēt saulē, un vēlāk tās var nākties 
banāli izmest ārā. Liepājnieki, piemēram, šo problēmu jau 
sen ir atrisinājuši – viņi sacēluši glītas būdiņas. Preces ir zem 
jumta, lietus virsū nelīst un arī ar kaijām nav jācīnās… Kaijas 
Ventspils tirgū, ziniet, tomēr ir problēma.”

Aija gan saprot, ka jāņem vērā arī specifiskā situācija, 
kas Ventspilī izveidojusies vēsturiski – pirmkārt, mūsu tir-
gus neatrodas blīvi apdzīvotā rajonā, bet nomalē. Ja pēc 
puķu stādiem kāds vēl būs gatavs aizstaigāt, tad rūpniecī-
bas preces drīzāk pameklēs tuvējā lielveikalā. Otrkārt, viss 
tirgus placis nemaz nav domāts tirgotājiem – tas ir arī tūris-
tu apskates objekts. Tiem, kas vēlas tirgoties tūrisma zonā, 
nākas piemaksāt. Tādējādi jāmaksā gan tirgum, gan pilsētai.

ŠĪ NAV PIRMĀ KRĪZE
Pēdējos gados Aija un Ģirts uzsākuši arī tirdzniecību mazos 

veikaliņos lielveikalu telpās. Tagad to durvis ir slēgtas. Bijusi 
arī ideja suvenīrus izgatavot pašiem, iegādātas nepiecieša-
mās ražošanas iekārtas, bet… pircēji tomēr priekšroku dod 
poļu un ķīniešu precēm.

“2008. gads mūs ne pa jokam izmācīja,” Aija atceras, 
“toreiz sapratām, ka vajadzētu uzkrāt tādu kā rezerves fondu 
ārkārtas gadījumiem un re – šogad noderēja. Protams, dar-
binieki atbrīvoti, no mūsu 4 veikaliņiem palikuši tikai 3, bet 
vismaz nodokļus esam nomaksājuši.”

Iepriekšējās krīzes laikā Aija un Ģirts bijuši spiesti uz laiku 
mainīt darbības jomu – bada laikos neviens nevēlējās pirkt 
ne rotaslietas, ne jo vairāk naudas makus, jo nebija, ko tajos 
likt. Aija kopā ar Ģirtu pasākuši pa novada ciematiem pār-
došanai vadāt … reņģes. Ēst jau nu gan gribēsies visiem, 
reņģes nav saulesbrilles! Grūti esot gājis. Kratoties pa lauku 
ceļiem, gadījās, ka reņģes izgāzušās un izslīdējušas pa visu 
salonu līdz pat automašīnas pedāļiem.

Šobrīd mazā uzņēmuma darbs apstājies pilnībā. Kaut arī 
nodokļi nomaksāti, raizes rada telpu nomas maksa par vei-
kaliņiem – ja par vienu veikalu (pašvaldības telpās) ir cerība 
saņemt atbrīvojumu no īres nomas maksas, tad par pārējiem 
diviem skaidrības vēl nav. Veikali ciet, bet skaitītājs griežas – 
ar laiku var sakrāties milzu summa.

Uz valsts atbalstu Aija necer un pat nemēģina uz to pre-
tendēt. Viņa uzskata, ka tik mazam uzņēmumam cerību nav 
nekādu, jo dīkstāves pabalsta piešķiršanas kritēriji nepār-
traukti mainās, atbilstības prasības ir augstas, gaidāmas visā-
das pārbaudes, ka labāk nekustināt to lietu vispār, jo valsts ar 
vienu roku dod, bet ar abām ņem. Gan jau šis vīrusu trakums 
drīz būs beidzies, jo – …vairs jau nav, kam slimot!

Aija uzskata, ka cilvēku Latvijā ir palicis tik maz, ka ātri 
vien visi būs pandēmiju pārlaiduši un ies atpakaļ pie darba. 
Cilvēki būs nogarlaikojušies, nocietušies pēc brīvas kustības, 
kaut kā jauna, un, protams, čakli ies iepirkties. Turklāt viņi 
vairs nebraukās pa ārzemēm, bet nāks uz vietējiem veika-
liem, neaizraujoties ar iepirkšanos internetā.

Ja paklausās, kā Aija apraksta pašreizējo situāciju savā 
darbā, jābrīnās, kā gan viņa vispār vēlas kaut ko darīt? 
Lielveikali izskauž sīktirgotājus puskilometra rādiusā ap sevi! 
Vēl trakāk – cilvēki apguvuši iepirkšanos internetā un lielā 

sajūsmā ņemas pasūtīt preces, neskatoties uz bēdīgajiem 
rezultātiem – bieži vien saņemtā manta ne tuvu nav līdzīga 
mājaslapā redzamajam foto, un to nākas izmest, citas pre-
ces nemaz nepienāk, pazūdot pa ceļam. Tomēr cilvēki pasū-
ta vēl un vēl, maldīgi uzskatot, ka ir kaut ko ietaupījuši. Tad 
vēl. Minimālā alga palēnām aug, bet kā lai paceļ algu pārde-
vējam, kurš strādā uz pusslodzi veikaliņā, kura apgrozījums 
reizēm ir tikai 30 eiro dienā? Aijai uz šo nelaimju sarakstu ir 
ierasti optimistiska atbilde: “Man ir maiss kartupeļu un sal-
dētavā ceturtdaļa cūkas. Tātad ko ēst ir, nodokļi nomaksā-
ti. Līdz vasarai šim te trakumam vajadzētu beigties. Mana 
prece nemaitājas – brilles jau nav nekādas zivis, kas ar laiku 
sāk smirdēt. Galvenais – dabūt vaļā tos veikalus! Pēc precēm 
nebūs jābrauc vēl ilgi – tā kā vienu veikalu aizklapējām ciet, 
mums ir manta rezervē. Gan jau arī pārdevējas nebūs nekur 
tālu aizmukušas – mēs esam labi sastrādājušās un sadrau-
dzējušās, gan atkal strādāsim kopā!”

Dienā, kad gatavojam šo interviju, Aija pošas darbam. 
Nākamajā dienā viņa ieplānojusi strādāt par pārdevēju divos 
veikaliņos reizē. Tā ka tie atrodas cieši blakus, gan jau noval-
dīšot abus! Ko te lai saka: met to kaķi kā gribi… atkal uz 
kājām. 

Vienmēr uz kājām

Ģimenes saietā vēl pirms vīrusu krīzes.

Aijas tirdzniecības telts pilsētas svētkos. Kopā ar vīru un dēlu.
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Ikvieniem svētkiem piederas savi tradicionālie rotājumi – Ziemassvētkos egles un 
gaismas elementi un simboli, Lieldienās – zaķi un olas u.t.t. Taču, kā tas katram zi-
nāms, bez reliģiskajiem un gadskārtu ieražu svētkiem ikvienā valstī ir arī savi VALSTS 
SVĒTKI. Latvijā ir divi svarīgi un ievērojami valsts svētki: 18. novembris – neatkarīgas, 
suverēnas Latvijas valsts proklamēšanas diena un 4. maijs – Neatkarības deklarācijas 
pieņemšanas jeb valsts suverenitātes atjaunošanas diena. 

Šoreiz ielūkosimies pagājušā gadsimta 30. gadu otrās puses Ventspilī, kādu to pir-
moreiz ieraudzījis Īvandē dzimušais Mārtiņš Krīgers, vairāk pazīstams kā rakstnieks 
prozaiķis Mārtiņš Kalndruva (1916–1992). Viņš šajā pilsētā ienāca 1933. gadā, lai ie-
stātos Valsts Ventspils ģimnāzijā. Ir zināms, ka par tālaika Ventspili rakstnieks visvai-
rāk stāstījis savā pirmajā garstāstā “Ziemeļzvaigzne”, kas izdots 1939. gadā saskaņā 
ar Vikipēdijā minēto, pēc citām ziņām – 1940. gadā vēl pirms padomju okupācijas. Šo 
grāmatu autors parakstījis ar savu īsto uzvārdu, t.i., Mārtiņš Krīgers.

Ventspils rakstnieku acīm VII
Učuks un učene, čalis un fida

D 
iemžēl “Ziemeļzvaigzni” samek-
lēt neizdevās. Tās nav ne bibliotē-
kā, ne arī kādā no pilsētas muze-
jiem. Stāsta, ka arī pats Kalndruva 
par šo savu pirmo gara bērnu lab-

prāt nerunājis, un, ja runājis, tad izteicies 
visai negribīgi. To var saprast, jo gandrīz 
visu savu radošo mūžu Mārtiņš Kalndruva 
nodzīvoja padomju iekārtas apstākļos, bet 
“Ziemeļzvaigznē” bijis lasāms daudz pozi-
tīvu rindu par starpkaru perioda Latviju un 
Ventspili, ko “padomju rakstnieks” nevarēja 
atļauties (ja vien nepārtaisīja savus darbus 
atbilstoši komunistu ideoloģijai, ar ko īpaši 
izcēlās Vilis Lācis). Tāpēc mēģināsim salūkot 
dažus tālaika pilsētas vaibstus, kas atklājas 
Kalndruvas atmiņās par ģimnāzijā aizvadī-
tajiem gadiem.

Viņa pirmie iespaidi, protams, saistīti ar 
skolu – Ventspils ģimnāziju: “Iesoļoju pa 
iespaidīgās divstāvīgās celtnes pagalma vār-
tiem. Pie ieejas kāpnītēm, kam vienā pusē 
bija soliņš, kavējās zēnu bariņš. Es ar viņiem 
sasveicinājos, kā dažkārt mācīts – svinīgi un 
nopietni, devu visiem pēc kārtas roku un 
nosaucu savu vārdu.”

Interesanti, ka tālaika skolās bija vispār-
pieņemta tradīcija skolēniem nākt iekšā 
nevis pa parādes durvīm, bet gan no sētas 
puses (par to lasījām arī iepriekšējos stās-
tos par Pilsētas skolu cariskās Krievijas lai-
kos). Arī 1925. gadā atklātajā 1. pamatsko-
lā (Saules ielā) bērni ikdienā lietoja ieeju no 
dārza puses. Šur tur šī ieraša saglabājās arī 
pēc II Pasaules kara, piemēram, 4. septiņga-
dīgajā, vēlāk 2. astoņgadīgajā skolā (Pļavas 
ielā) – līdz pat 60. gadu vidum. Domājams, 
parādes ieeja tika lietota svinīgos gadījumos 
un svētkos.

Betona kāpnītes, ko pieminējis Kalndruva, 
šķiet, saglabājušās līdz mūsdienām (vis-
maz vēl pirms dažiem gadiem bija) un ilgus 
gadu desmitus vecāko klašu skolēniem bija 
iecienīta īsu “tusiņu” vieta. Vēl viens spilgts 
iespaids pirmā ģimnāzijas gada sākumā 
bija pa klases logu redzamā Venta, – tātad 
šī klase atradās ēkas ziemeļu spārnā – un 

tikšanās ar jūru, kas jo spilgti iespaidoja no 
Kurzemes laukiem nākušā septiņpadsmitga-
dīgā zēna iztēli un prātu. Ļoti iespējams, ka 
tieši jūras varenība un daudzveidīgais skais-
tums piesaistīja topošo rakstnieku šai pilsē-
tai uz visu mūžu.

Taču ģimnāzista Krīgera īrētā dzīvesvie-
ta atradās tālu no jūras un arī no ģimnāzi-
jas. Viņš mitinājās kādā mājā Gāliņciemā. Tā 
kā tālaika Ventspilī vēl nebija pilsētas satik-
smes autobusu, kas kursētu no centra uz 
Gāliņciemu un atpakaļ (bija divi maršruti: 
viens – no Kuldīgas ielas, resp., “apaļā kio-
ska” uz dzelzceļa staciju, otrs – no Kuldīgas 
ielas pa Jūras un Vasarnīcu ielām), vairāk 
nekā divus kilometrus garo ceļu nācās mērot 
kājām. Slapjajā laikā un ziemas sniegos tā 
gan nebija nekāda izprieca, jo ietvju mūsdie-
nu izpratnē nebija. Tikai rets mājsaimnieks 
bija pacenties izklāt gar sava īpašuma žogu 
cementa plākšņu celiņu; šur tur izliktas koka 
laipas, tomēr lielāko ceļa daļu vajadzēja brist 
pa dubļiem vai sniega putru ar grāmatu saini 
padusē. Tālaika ģimnāzijas dokumenti lieci-
na, ka skolnieks Krīgers mācījies ļoti labi, it 
īpaši dzimto valodu un citus humanitāros 
priekšmetus, piedalījies vairākos pulciņos 
un iespēju robežās apmeklējis papildnodar-
bības. Skolas vadība čaklo jaunieti ievēroja 
un atbrīvoja no mācību maksas. Vēl vairāk – 
klases audzinātāja un skolas padome viņam 
izkārtoja bezmaksas pusdienošanas iespēju 
pilsētas centrā, kādā ēdnīcā (tolaik tās sauca 
par “ēdienu veikaliem”) kopā ar dažiem 
citiem čakliem un apdāvinātiem jauniešiem. 
Arī šos izdevumus sedza ģimnāzija…

Te gribas iestarpināt (varbūt ne gluži par 
tēmu), ka vairāk nekā 40 gadus “vietē-
jā kalibra” padomju ideologi katrā izdevī-
gā gadījumā nebeidza skandēt: “Smagie 
dzīves apstākļi buržuāziskajā Latvijā liedza 
trūcīgo ļaužu bērniem iegūt vidējo izglītī-
bu. Kas nevar samaksāt skolas naudu, tam 
nav ko nākt ģimnāzijā.” Šos melus nekaut-
rējās atkārtot pat skolas 50 gadu pastāvēša-
nas jubilejā (1968), kad zālē sēdēja vairāki 
desmiti 20. un 30. gadu ģimnāzijas absol-

ventu, viņu vidū arī Mārtiņš Kalndruva! Tai 
pašā laikā veikli noklusēja faktu, ka līdz 50. 
gadu otrajai pusei vidusskolniekiem bija 
jāmaksā skolas nauda – 150 rubļi gadā –  un 
ka katru gadu no vidusskolas izslēdza vai-
rākus audzēkņus, kuru vecāki to nespēja 
samaksāt.

Atgriežoties pie Mārtiņa Kalndruvas ģim-
nāzijas gadiem, ir interesanti lasīt, cik drau-
dzīgi un saticīgi bija klasesbiedri – neatkarīgi 
no vecāku naudas maku biezuma un sociālā 
stāvokļa. “Lai kāds kuram bija apģērbs un cik 
naudas kabatā – neviens netika nopulgots. 
Gluži labi sadzīvoja arī dažādas tautības. 
Lielā pārsvarā, protams, bija latvieši, taču 
netrūka arī cittautībnieku pēcteču, visvairāk 
ebreju,” raksta Kalndruva. Tā blakus solos 
sēdēja Košraga zvejniekdēls Valdis un pilsē-
tas turīgākā aptiekāra dēls, zemnieku puisis 
Mārtiņš un tiesu izpildītāja dēls, pulkveža 
meita un strādnieku dzimtas meitene, sko-
las direktora meita un skolas sētnieka meita.

Interesants ir ieskats tālaika jauniešu 
izklaidēs un “stilā”. Pats par sevi saprotams, 
ka visvairāk kārotais “aizliegtais auglis” bija 
kino jeb “ķinis”. Ģimnāzisti drīkstēja apmek-
lēt Ventspils kinoteātrus tikai ar īpašu sko-
las izdotu atļauju (tolaik tādu bija veseli trīs 
– “Kolizejs” (tagad “Kino Rio”), “Pasaciņa” 
(Pils ielas pretējā pusē) un “Moulin Rouge”, 
t.i., “Sarkanās dzirnavas”, kas atradās taga-
dējā Kultūras centra ēkā). Dabiski, dabūt 
atļauju skatīties “Kaislību princesi” vai 
“Tarzānu” nebija nekādu cerību, ja nu vienī-
gi uz kādu vieglu komēdiju ar Čarliju Čaplinu 
vai Maksu Linderu. Tāpēc uz “ķinīti” varēja 

tikt vienīgi ar šmaukšanos (iebāžot obligā-
to ģimnāzista cepuri kabatā vai rokassomā). 
Spriežot pēc filmu nosaukumiem, ko kādreiz 
pieminējis rakstnieks Kalndruva, paslepu uz 
kino šmaucis arī viņš, kaut gan visādi citādi 
bijis paraugskolnieks, kuram 1937. gadā pie-
šķīra skolas karognesēja godu.

Tālaika ģimnāzisti (jādomā, ne tik viņi 
vien, bet arī citi jaunieši) lietoja veselu lēru-
mu žargonvārdiņu, kas 1933. gadā Īvandes 
zemniekpuikam “nepatīkami dūrās ausīs”. 
Piemēram, “učuks”, “učene” un “cobers”. 
Nav šaubu – vismaz pirmie divi ir mantojums 
no pirmskara (domāts I Pasaules karš) cara-
laiku skolām un obligāti lietojamās krievu 
valodas (“učiķeļ, učiķelņica” – skolotājs, sko-
lotāja – krievu val.). Kas attiecas uz “cobe-
ri” (divnieku), tas varētu būt nācis no vācu 
valodas. Traka padarīšana, mīļo lasītāj, vēl 
šodien vismaz daļa bērnu savstarpējās saru-
nās lieto “učukus” un “učenes”, nemaz neru-
nājot par laikiem, kad skolas solu deldēja šī 
raksta autors, kam pati mīļākā bija “latenes 
učene N.”…

Nu, un vēl topošā rakstnieka ausīs dūrās 
vārdi “čalis” un “fida”. Pat mūsdienās 
zināms, ka ar šiem vārdiem apzīmē puisi un 
meiteni, parasti salikumā ar vēl vienu “bries-
mīgu” žargonvārdu – “foršs”! Savulaik mums 
borēja, ka tie ir slikti vārdi, kas “speciāli ieva-
zāti no naidīgajiem Rietumiem”, taču izrādās 
– tie lietoti jau sen, daudz senāk, nekā varē-
tu šķist. Nebūtu rakstnieka Kalndruvas atmi-
ņu, mēs nekad neuzzinātu, ka tā izrunājušies 
mūsu vectēvi un vecmammas, vecvectēvi un 
vecvecmammas… 

Svētki bez rotas

Ventspils centrs 4. maija svētkos.

A 
bos šajos svētkos piedienas 
izvietot īpaša satura un krāsu 
dekorus pilsētu ielās un lauku-
mos. Kā mūsu visu apliecināju-
mu – šīs dienas ir svarīgas. Kā 

cieņu pret Latviju. Arī šogad, kad aprit 30 
gadu kopš Neatkarības deklarācijas pieņem-
šanas, Latvijas pilsētas un arī daudzu pagas-
tu centri ietērpās svētku rotā. Citur plīvoja 
vesels karogu mežs, citur uzziedēja Latvijas 
valstiskumam veltīti plakāti vai panno. Īpašu 
atzinību izpelnījās Ogre ar centra promenā-
dē izvietoto sarkanbaltsarkano lietussardzi-
ņu parādi. Visur rotāja, tikai ne Ventspilī. 
Ne dažas dienas pirms svētkiem, ne tieši 

4. maijā... NEKUR – nevienā ielā, nevienā 
laukumā vai citā iezīmīgā vietā – nebija ne 
mazākās norādes uz to, ka Latvijas valsts 
svin svētkus (izņemot iestāžu un privātper-
sonu uzvilktos karogus). Lai kā tas kādam 
nepatiktu, Ventspils ir Latvijas pilsēta, un 
ventspilnieki ir Latvijas tautas daļa, tādējā-
di pilnā mērā pelnījuši svētku noskaņu savā 
pilsētā, savās ielās un laukumos.

Gribētos zināt, kāpēc mums šī noskaņa 
nolaupīta? Vēl jo vairāk laikā, kad drūmu 
noskaņu uzspiedusi vēl joprojām nepievarē-
tā pandēmija. Tieši tādēļ vēl jo vairāk ikviens 
ir pelnījis drusciņu prieka un Latvijas lepno 
krāsu klātbūtnes.

Interesanti, ko uz tādu jautājumu atbildētu 
Ventspils domes vairākums? Varbūt aizbildi-
nātos ar taupību? Tikai diez vai kāds nopietni 
domājošs cilvēks tam ticētu – it īpaši zinot, 
kādas summas šis pats vairākums ik gadu 
vairākas reizes “izšauj gaisā”, kā arī to, ka 

nupat pats “vairākums” sev piešķīris glītas 
prēmijas par labu darbu. Nevarētu taču būt 
tā, ka Ventspils domes vairākums tik ļoti nici-
na valsts neatkarības atjaunošanas dienu, ka 
nenosliecās izkārt kaut dažus mazus karo-
dziņus… 
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A U N S
Iespējami jauni izaicinājumi profesionālajā jomā, kas arī šajā 
sarežģītajā laikā būs ar plusa zīmi. Neatsakies ne no vienas 

iespējas, bet lūkojies uz izdevīgumu. Ja kāds sola atlīdzināt vēlāk, labāk 
neuzticies. Tāpat arī jābūt apdomīgam pirkumos, it sevišķi, ja iegādājies 
kaut ko internetā.

V Ē R S I S
Pastiprināta interese par globālām tēmām. Ja seko līdzi notiku-
miem pasaulē, tad vēlams sekot līdzi ne tikai Latvijas, bet arī 

citu valstu ziņām. Tādējādi aina būs daudzpusīgāka. Nedēļas nogalē ilgo-
sies pēc sabiedrības un komunikācijas ar jaukiem cilvēkiem. Sarīko draugu 
ballīti tiešsaistē.

D V Ī Ņ I
Diezgan liela psiholoģiskā spriedze, it īpaši tad, ja ģimene strā-
dā un bērni mācās no mājām. Brīvdienās izej garākā pastaigā 

vai aizbrauc pie dabas viens, lai izvēdinātu galvu. Profesionālajā jomā 
nepieciešamas jaunas idejas. Tavs rosīgais prāts tās noteikti izdomās, bet 
tam vajag mieru.

V Ē Z I S
Māja un ģimene tev ir pirmajā vietā, un nedēļas nogalē ir ļoti 
piemērots laiks, lai uzpostu mājokli un palutinātu savus mīļos ar 

gardām maltītēm. Vienas mājsaimniecības robežās, protams. Gan jau atkal 
būs laiks, kad varēsi sasaukt kopā arī tālākus radus. Brīvajiem ļaudīm sirdī 
romantiskas noskaņas.

L A U V A
Ai, kā gribētos kārtīgu mājas ballīti vai dārza svētkus! Bet, ko 
darīt, ja ir tā, kā ir... Izmēģini tehnoloģiju iespējas un sarīko ar 

draugiem tusiņu tiešsaistē. Jaunajā nedēļā ar pilnu atdevi vajadzēs pie-
vērsties darbam. Liela atbildība, un arī jaunas iespējas. Galvenais – nesēdi 
rokas klēpī salicis.

J A U N A V A
Daudz emociju saistībā ar darbu vai biznesu. Neiesaisties strī-
dos un intrigās. Ja šobrīd ir dīkstāve, tad ir vērts meklēt jaunu 

nodarbošanos vai biznesa nišu. Pievērs uzmanību naudas lietām, savlaicīgi 
apmaksā rēķinus vai laikus vienojies par maksājumu atlikšanu. Līdztekus 
lietišķām tēmām svarīgas arī sirdslietas.

S V A R I
Daudz šaubu par profesionālo lēmumu pareizību, grūti izlemt, 
kā būtu pareizāk rīkoties. Ar noderīgiem padomiem palīdzēs 

tuvi cilvēki. Nedēļas nogale piemērota ģenerāltīrīšanai mājoklī, piemājas 
teritorijas sakopšanai un dārza darbiem. Tava gaumes un stila sajūta gūs 
atzinību.

S K O R P I O N S
Mājas dzīvē var nākties ļoti savaldīties, lai nepateiktu kādu asāku 
vārdu. Ja tu dzīvo viens, tad vēlams mazāk uzturēties sociālos tīk-

los. Daži ieraksti var nokaitināt tik ļoti, ka zūd savaldība. Aiz loga pavasaris 
un sirdī romantika. Uz randiņu doties nesanāks, bet romantiskas interneta 
sarakstes neviens nav atcēlis.

S T R Ē L N I E K S
Meklē jaunus variantus, kur un kā pavairot ienākumus, un 
tev izdosies! Galvenais nepalaist garām iespējas un rīkoties. 

Ceļš grumbuļains, iespējami negaidīti asi pagriezieni, bet atdeve būs. 
Filozofiskas pārdomas iespējamas saistībā ar sirdslietām. Vispirms sāc ar 
sevi – kāpēc ir tā, kā ir.

M E Ž Ā Z I S
Ja tev ir otrā pusīte, tad jāgādā par saticību un sapratni, jo šobrīd 
esi uz emocionāla viļņa. Neuztiep savas domas kā vienīgo patie-

sību un neiesaisties strīdos. Brīvajiem ļaudīm dinamiski var attīstīties vir-
tuālais romāns. Vienīgi jāatceras, ka virtuālā vide no reālās dzīves bieži 
vien krasi atšķiras.

Ū D E N S V Ī R S
Pirms kaut ko saki vai pieņem lēmumus, noskaiti līdz desmit, jo 
patlaban ir daudz emociju. Apdomība un piesardzība nāks tikai 

par labu. Īpaša uzmanība pievēršama naudas lietām. Turi kārtībā rēķinus, 
neaizdod un neaizņemies. Pārdomu brīžus var sagādāt privātā dzīve un 
sirdslietas.

Z I V I S
Filozofisku pārdomu laiks. Ja rodas grūtības pieņemt lēmumus, 
tad labs palīgs būs intuīcija. Neuzticies tiem, kas bārsta kompli-

mentus. Ja nepieciešams padoms, labāk prasi cilvēkiem, ar kuriem iepriekš 
bijuši atšķirīgi viedokļi. Jaunu informāciju jebkurā jomā pārbaudi un izvēr-
tē kritiski.
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Galvenais princips, strādājot no 
mājām: viss, ko tu nevari aiz-
sniegt no dīvāna, tev patiesī-
bā nemaz nav nepieciešams.

Analītisks secinājums, analizē-
jot ilglaicīgu uzturēšanos daudz-
dzīvokļu mājas dzīvoklī: spriežot 
pēc kaimiņu regulārās bļauša-
nas, viņi pa savu dzīvokli pārvie-
tojas ar eholokācijas palīdzību.

Runā, ka Bils Geitss izstrādā vak-
cīnu pret “Covid-19”. Tas, neno-
liedzami, ir labi. Slikti ir tas, ka 
šī vakcīna nemitīgi pieprasīs 
veikt atjauninājumus un piepra-
sīs licenci katram lietotājam.

Ar vislielāko sajūsmu valdības rek-
lamēto saukli “Sēdi mājās!” uztvē-
ra Latvijas Cietumnieku asociācija.

Patiesībā termins “sociālā distan-
cēšanās” nozīmē distancēšanos 
starp tevi un Bilu Geitsu, tevi un 
Rokfelleru, tevi un Zukerbergu. 
Bet distancēšanās starp tevi un 
citiem cilvēkiem ielās ir vienkār-
ši “ķermeņu distancēšanās”.

Britu zinātnieki noskaidrojuši: sejas 
masku spēja pasargāt no vīru-
sa ir līdzvērtīga apakšbikšu spējai 
pasargāt no urīna nesaturēšanas.

Laikam šī ir pirmā reize, kad 
kādam Ķīnā tapušam produk-
tam ir izrādījies tik ilgs mūžs.

Tiešsaistes ķīmijas stundā asto-
tās klases skolēns Pēteris pamanī-
jās uzspridzināt tiešsaistes skolu.

Tēvs: “Agrāk, dēliņ, bāros 
varēja pat pīpēt...”
Dēls: “Tēt, bet kas ir “bārs”? 

Tēt, kāpēc tu raudi???”

No “Covid-19” cietušo cilvē-
ku sarakstā ir jāiekļauj savas 
lūpas “piepumpējušās” daiļa-
vas, jo caur maskām šos uzla-
bojumus neviens nevar redzēt.

“Covid-19” izolēšanās rezultā-
tā ataug bārdas, spurojas ūsas, 
veidojas alus vēderiņš. Un es 
par vīriešiem nemaz nerunāju.

Dumpis mūs aicina sēdēt mājās un 
nedumpoties. Kariņš aicina sagla-
bāt mieru. Bet Viņķele – neaiz-
rauties ar vīniem. Kaut kas mums 
te nav kārtībā ar uzvārdiem.

Jautājums ekspertiem: “Kā ietau-
pīt un nepirkt sejas maskas?”
Eksperti atbild: “Nopērciet rīci-
neļļu, izdzeriet to. Un nesper-
siet no mājas ne soli!”

Kukuļus neviens man nav pie-
dāvājis, kukuļus man neviens 
arī nav prasījis. Jūs parei-
zi sapratāt: neko īpašu savā 
dzīvē es neesmu sasniedzis.

Ja jūties vientuļš, atce-
ries: ērgļi lido vienatnē, 
bet aitas ganās baros!

No sieviešu viedokļa vīriešiem 
ir divi galvenie trūkumi: tas, ka 
viņi nepārtraukti domā pa seksu, 
un tas, ka viņu domas pastā-
vīgi atšķiras no darbiem...

Ja sieviete vīrietim saka, ka 
viņš ir pats labākais un pats 
gudrākais, tad tas nozīmē, 
ka viņai beigusies nauda.

Izrādās, ka degvīnā ir daudz sie-

viķo hormonu: kad izdzeru litru 
šņabja, zūd spēja vadīt auto-
mašīnu un loģiski spriest.

Gurķa sastāvā apmēram 90% 
ir ūdens. Cilvēks sastāv no 70% 
ūdens. Ar diezgan vienkāršām 
matemātiskām darbībām var aprē-
ķināt, ka cilvēks pa pusei ir gurķis. 

Reklāma apgalvo, ka bankas 
uzticas saviem klientiem, bet 
kāpēc, noguldot naudu, ir jāuzrā-
da pase, un dokumentu paraks-
tīšanai tiek dota pildspalva, kas 
ar ķēdīti piestiprināta pie galda.

Sarunājoties ar priekšnie-
ku neaizmirsti, ka tu saru-
nājies ar savu algu!

Meitenes diētu parasti uzsāk tri-
jos gadījumos. Pirmkārt, kad 
ir izšķīrušās ar puisi. Otrkārt, 
kad ir uzradies jauns pielū-
dzējs. Treškārt, pirmdienās.

Sievietes un kaķi vienmēr 
darīs, ko gribēs. Vīriešiem un 
suņiem vajadzētu nomierinā-
ties un pierast pie šīs domas.

Sludinājums: “Pārdodu kāzu klei-
tu. Komplektā plīvurs, cimdi, vīrs, 
problēmas, galvas sāpes, mak-
šķeres un makaroni uz ausīm...’’

Restorāna apmeklētājs: “Oficiant! 
Nu cik var?! Es, protams, saprotu, 
ka jums visi ēdieni tiek gatavo-
ti pēc klienta pasūtījuma, un tam 
nepieciešams laiks, bet es pasūtīju 
sālītus riekstiņus! Vai tiešām tie ir 
tik ilgi gatavojami?!” 
Oficiants: “Esam jau iesā-
lījuši, cienītais! Vēl tikai 
tiem jānogatavojas!”

NO DISKUSIJAS OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV

Ventspilniece Ilze: “Labdien! Esam norūpējušies, kur palikusi pie autoostas mītošā govs – policists. Vai tā būs 
vēl redzama? Paldies.”
Ventspils PI “Komunālā pārvalde”: “Informējam, ka minētā gotiņa – policists šobrīd tiek restaurēta pēc 
nodarītā vandālisma. Tuvāko 1-2 mēnešu laikā gotiņa būs atpakaļ vietā.”
Ventspilnieks ar niku “bet”: “Policija jau sen vairs neatrodas autostacijas tuvumā. Kāpēc demonstrēt repre-
sīvu iestādi visiem, kuri ierodas pilsētā ar autobusu?”
Ventspilniece Daira: “Man tieši patika, ka, ierodoties pilsētā ar autobusu, ir objekts, kas rada drošības sajūtu. 
Ka šeit no policijas nav jābaidās...”

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Pret vandālismu ir jācīnās. Tas nu ir skaidrs. Un šeit, nenoliedzami, darbs policijai. Un galu galā cietusi taču ir 
viena no kolēģēm: jaukā gotiņa – policiste. Kā vienmēr saka amerikāņu krimiķos: vandāļi ir apskādējuši mūsē-
jo, tāpēc iesaistīti tiks visi policijas spēki...



ОВЕН
Возможны новые вызовы в профессиональной сфере, что в 
этот сложный период будет со знаком «плюс». Не отказывай-
тесь ни от одной возможности, оцените выгоду. Если кто-нибудь 

пообещает вознаграждение впоследствии, доверять не стоит. Покупки 
лучше совершать обдуманно, особенно посредством интернета.

ТЕЛЕЦ
Усиленный интерес к глобальным темам. Если следите за 
событиями в мире, то желательно следить за новостями не 

только в Латвии, но и в других странах. Таким образом вам удастся оце-
нить ситуацию с разных сторон. В конце недели вы ощутите недостаток 
общения с приятными людьми. Устройте онлайн-вечеринку для друзей.

БЛИЗНЕЦЫ
Высокая психологическая нагрузка, особенно, если вы рабо-
таете, а дети учатся дома. Выходите на прогулку по выходным 
или отправляйтесь на природу в одиночестве, чтобы хоро-

шенько проветрить голову. В профессиональной сфере нужны новые 
идеи. Ваш деятельный ум, несомненно, справится с этой задачей, но тре-
буется спокойная атмосфера.

РАК
Дом и семья для вас на первом месте. В конце недели реко-
мендуется сделать уборку и побаловать своих любимых вкус-

ными обедами. В пределах одного дома, конечно. Позднее у вас еще 
будет возможность пригласить дальних родственников. У свободных 
представителей знака – романтическое настроение. 

ЛЕВ
Ах, как хотелось бы устроить вечеринку дома или праздник в 
саду! Но что поделать... Изучайте современные технологии и 
общайтесь с друзьями в сети. На новой неделе с полной отда-

чей придется сосредоточиться на работе. Вас ожидает большая ответ-
ственность и новые возможности. Главное – не сидеть сложа руки. 

ДЕВА
Много эмоций, связанных с работой или бизнесом. Не вмеши-
вайтесь в споры и интриги. Если вы сейчас находитесь в про-
стое, то стоит искать новое занятие и нишу. Обращайте вни-

мание на финансовые вопросы, своевременно оплачивайте счета или 
вовремя договаривайтесь об отсрочке платежей. Наряду с деловыми 
важны и сердечные вопросы.

ВЕСЫ
Много сомнений в правильности профессиональных решений, 
трудно решить, как правильно поступить. Близкие помогут, дав 
полезный совет. Выходные подходят для генеральной уборки 

дома или приусадебной территории. Вы получите признание благодаря 
вашему чувству вкуса и стиля.

СКОРПИОН
Дома нужно сдерживаться, чтобы не сказать резких слов. Если 
вы живете в одиночестве, то желательно меньше находиться 
в социальных сетях. Некоторые записи могут разозлить вас 

настолько, что исчезнет самообладание. За окном весна, а в сердце – 
романтика. На свидание сходить не получится, а романтику в интернете 
никто не отменял.

СТРЕЛЕЦ
Ищите новые варианты, где и как увеличить доходы, и все у 
вас получится! Главное – не упускать возможности и действо-
вать. Дорога будет извилистой, возможны неожиданные пово-

роты, но отдача будет. Философские размышления возможны в связи с 
сердечными делами. Начните с себя и поймете, почему все сейчас так, 
как есть.

КОЗЕРОГ
Если у вас есть вторая половинка, то нужно заботиться о 
дружбе и понимании, потому что сейчас вы на эмоциональной 
волне. Не стоит считать себя истиной в последней инстанции 

и вступать в споры. У свободных представителей знака динамично может 
развиваться виртуальный роман. Только следует помнить, что виртуаль-
ная среда часто отличается от реальной жизни.

ВОДОЛЕЙ
Прежде чем что-то сказать или принять решение, досчи-
тайте до десяти, потому что сейчас вы во власти эмоций. 
Осторожность пойдет вам на пользу. Особое внимание уде-

ляйте денежным вопросам. Держите в порядке счета, не давайте и не 
берите в долг. В личной жизни и сердечных делах возможны моменты 
размышлений.

РЫБЫ
Время философских размышлений. Если возникают трудно-
сти в связи с принятием решений, то хорошим помощником 

станет интуиция. Не доверяйте тем, кто одаривает вас комплиментами. 
Если нужен совет, лучше обратитесь к людям, с которыми у вас раньше 
были разные мнения. Новую информацию в любой области проверяйте 
и оценивайте критически.
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Обезьянка взяла в руки палку для селфи 
и поняла, что сможет дальше зараба-
тывать без фотографа Валеры.

• • •
- Со своим поссорилась.  
- Чё, опять?  
- Вечером хотела написать смс: «споки чмоки».  
- И чё?  
- Торопилась, последние 2 буквы не набрала...

• • •
Предсталяете, человек принимает участие в сорев-
нованиях по гольфу.  
В какой-то момент его мяч улетает в кусты. Зайдя 
туда он видит рядом со своим мячиком... лягушку. 
Она ему... говорит человеческим голосом:  
- Возьми меня с собой, посади в карман и ты выи-
граешь соревнования!  
Он так и сделал. На протяжении игры лягушка под-
сказывала ему, как и куда бить, и он выиграл. После 
этого она попросила его снять номер люкс в гостини-
це, купить шампанское с икрой и поцеловать ее. Он 
снял номер, заказал шампанское, икру и поцеловал 
лягушку. Вспыхнула молния и лягушка превратилась 
в прекрасную 14 летнюю блондинку с роскошной 
фигурой и длинными ногами!  
... Вот так, господа присяжные, эта несо-
вершеннолетняя девочка оказалась 
в номере моего подзащитного.

• • •
- Папа, а как разговаривает змея?  
Папа смотрит на тещу:  
- Ну, что же мы молчим, Любовь 
Сергеевна? Ребенок интересуется.

• • •
Многие, находясь на самоизоляции, вооб-
ще перестали за собой следить. Усы топор-
щатся, бороды клочьями, пивные живо-
ты. Жуть. А про мужиков я вообще молчу...

• • •
- А вот эти пальчики, Штирлиц, мы обнаружили на 
чемодане русской радистки. 
- Группенфюрер, я советский разведчик. 
- Да хоть американский! Почему без пер-
чаток, позаражать нас всех хотите?!

• • •
Если в жизни что-то не клеится, выбрось клей. 
Возьми гвозди и забей!

• • •
В наше время есть три вида мужиков: 
3Д (дом, дерево, дети), 3Б (бабки, баня, 
бабы) и 3Т (тапки, танки, телевизор).

• • •
- Постыдись, — говорит отец сыну. — В твоем возрас-
те я никому не лгал. 
- А когда ты начал? — с любопытством спросил сын.

• • •
Я понимаю, еще в машине, но в нашем подъез-
де перед лифтом висит икона «Спаси и сохрани».

• • •
- Самые здоровые и богатые люди это алкаши! 
- Скажешь тоже, с чего бы? 
- Круглые сутки бухают во дворе и ничего им не 
делается и деньги у них никогда не кончаются!

• • •
- Почему мужчин тянет налево? 
- А направо некуда. Правее жены только тёща.

• • •
- Слышала, что нашего шефа укусила собака? 
- Да, но как она узнала, что это наш шеф?

• • •
У нас, у женщин, все просто. Если мужик 
хороший - значит, будет другом. Если 
козел, то это любовь всей жизни.

• • •
Среди ночи вспомнил, что, заболев коронавиру-
сом, человек перестает чувствовать вкусы и запа-
хи. Побежал на кухню, отрезал колбаски, свеже-
го огурчика, мягкую горбушку душистого хлебуш-
ка, налил холодной водочки и срочно сделал тест.

• • •
- Змей пожалел, что соблазнил Адама и Еву. 
- Почему? 
- Когда Ева съела яблоко, то она увидела в Змее не 
только животное, но и ремень, кошелек и сумочку.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ДИСКУССИИ НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV
Вентспилчанка Илзе: «Здравствуйте! Мы озабочены тем, куда пропала стоявшая возле автовокзала корова – поли-
цейский. Её ещё можно будет увидеть? Спасибо». 
Вентспилсское УС «Коммунальное управление»: «Информируем, что упомянутая корова – полицейский в настоя-
щее время находится на реставрации после совершенного акта вандализма. В ближайшие 1-2 месяца корова снова 
будет находиться на прежнем месте».  
Вентспилчанин под ником “bet”: «Полиция давно уже не находится вблизи автовокзала. Для чего демонстрировать 
репрессивное учреждение всем, кто приезжает в город на автобусе?». 
Вентспилчанка Дайра: «Мне как раз нравилось, что когда вы приезжаете в город на автобусе, там есть объект, кото-
рый создаёт чувство безопасности. Что здесь полицейских не надо бояться…».  

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
С вандализмом нужно бороться. Это понятно. И здесь, безусловно, работать должна полиция. И в конце концов, 
пострадала же одна из коллег – милая корова – полицейский. Как обычно говорят в американских криминальных 
фильмах: вандалы покусились на наших, поэтому будут задействованы все силы полиции…
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Всегда на ногах
ляет: в Курземе ярмарки проводятся редко, весной только по 
праздникам, зато в Латгалии они организуются регулярно – 
каждый месяц.  О числах сообщается заранее, и латгальцы 
дружно отправляются делать покупки. Соответственно и тор-
говцы съезжаются со всей Латвии. Отношения коллег между 
собой очень хорошие. Торговцы часто созваниваются, чтобы 
проконсультироваться между собой о том, где какие рынки, 
где лучшие места… По-прежнему не все нужные сведения 
можно найти в интернете.  Следует сказать, что на рынках 
покупают действительно хорошо, нельзя даже сравнивать 
с киосками или магазинами. Однажды на празднике горо-
да Екабпилса ночью был такой ливень, что парк, в котором 
была предусмотрена торговля, полностью затопило. И ниче-
го – люди шли, как аисты брели по воде и закупались.   

БОРЬБА ЗА МЕСТО ПОД СОЛНЦЕМ 
Торговое место в границах определенной площадки имеет 

огромное значение.  Не всё равно – будешь ли ты со своим 
товаром стоять в первых рядах, или тебе засунут на задвор-
ки. Правда, сейчас места на рынке указывает организатор, 
и их заранее можно заказать в интернете.  Такой порядок 
появился совсем недавно: ещё несколько лет назад стои-
ло сильно поволноваться за место торговли на площади. 
Место нужно было занять по меньшей мере за день рань-
ше и ночью охранять, чтобы кто-то другой не занял.  В своё 
время пережиты и основательные ссоры с вмешательством 
полиции. И совсем наоборот – однажды в Лимбажи группа 
торговцев устроила целую вечеринку, и все развлекались до 
самого утра, когда откроется рынок. В Смилтене, где ярмарка 
бывает два раза в год, место пришлось занимать за неделю 
и ночевать в машине, охраняя его.  Правда, это окупилось. В 
настоящее время места указываются, но по-прежнему пол-
ной уверенности нет – на каждом рынке есть свои и чужие. 
Есть рынки, где в принципе предпочтение отдаётся торгов-
цам из Литвы и Эстонии. И цены на торговые места могут 
шокирующе подскочить до небес. Вообще – специфика тор-
говли на рынках – уже с доисторических времён. 

ЦЫГАНСКИЙ ОБРАЗ ЖИЗНИ 
- Время на ярмарках для нас проходит на колёсах, - гово-

рит Айя. – Так привыкаешь к жизни путешественника, что 
когда сидишь дома, чего-то не хватает! Знаете, что лежит в 
основе жизни торговца? Свой транспорт и хорошее здоро-
вье. Это тяжелый физический труд.  Ставить палатку нужно 
около 4-5 утра, вечером снова нужно всё убрать и упаковать 
товар. Весь день проходит на ногах, и неважно – солнце, 
дождь или снег.  Обычно ярмарки длятся один день.  Однако, 
чтобы поездка была удачной и с пользой, мы начинаем рабо-
тать уже в четверг и так до вечера воскресенья.  Например, в 
пятницу Валмиера, в субботу Валка, в воскресенье Виляны. 
Всегда объединяем несколько мест, так как топливо тоже 
стоит больших денег. Затраты на топливо в месяц сравни-
мы с затратами одного маленького магазинчика. Пропустить 
ничего нельзя, так как живём практически с доходов от тор-
говли. Очень редко, если уж прогноз погоды на конец неде-
ли просто ужасающий, позволяем себе не ехать, но это ред-
кая роскошь. Деньги за зарезервированное место на рыноч-
ной площади никто нам назад не вернёт. Нужно ехать при 
любой погоде. Однажды случилось так, что когда выезжали 
из Вентспилса столбик термометра показывал +5, а когда 
въезжали в Виляны – -20.

Айя считает, что торговля мелкими промышленными това-
рами – это относительно равномерный бизнес. Самые тяже-
лые месяцы, когда покупают мало, - это октябрь – ноябрь и 
февраль – март. Но всё же сводить концы с концами удава-
лось всегда.  Особого богатства Айя и Гиртс не заработали, 
не удалось ещё съездить ни в одно зарубежное путешествие. 
Да и нормального отпуска тоже не было.  

БОРЬБА С ЧАЙКАМИ И ТОВАРОМ, 
КОТОРЫЙ ВЫЦВЕТАЕТ 

Говоря о нашем Вентспилском рынке Старого города, Айя 
его не критикует, а скорее как человек, вовлеченный в про-
цесс, старается дать совет:

– Вентспилсский рынок совершенно не приспособлен для 
торговли зимой! Единственно закрытые палатки наверху, над 

рыбным павильоном, остальной промышленный товар фак-
тически находится под открытым небом – на солнце и под 
дождём. Стоит учитывать также то, что этот товар может 
промокнуть или выцвести на солнце. Лиепайчане, например, 
решили эту проблему уже давно – они построили красивые 
будки. Товар под крышей, дождь сверху не льёт и с чайками 
бороться не нужно… Чайки на Вентспилсском рынке, как вы 
знаете, это проблема.  

Следует учитывать и специфическую ситуацию, которая 
в Вентспилсе сложилась уже исторически – во-первых, наш 
рынок не находится в густо населённом районе, а на окра-
ине.  Если за цветочной рассадой кто-то и готов дойти, то 
промышленные товары поищет в ближайшем супермаркете.  
Во-вторых, вся торговая площадь не отдана торговцам – это 
и объект осмотра достопримечательностей туристами. Те, 
кто хотят торговать в туристической зоне, должны доплачи-
вать. Таким образом, нужно платить и рынку, и городу.    

ЭТО НЕ ПЕРВЫЙ КРИЗИС 
В последние годы Айя и Гиртс начали также торговлю 

в маленьких магазинчиках в помещениях супермаркетов. 
Сейчас их двери закрыты. Была также идея изготавливать 
самим сувениры, приобретя необходимое оборудование, 
но… покупатели всё же отдают предпочтение польским и 
китайским товарам. 

– 2008 год нас многому научил, - вспоминает Яйя. Тогда 
поняли, что нужно накопить такой как бы резервный фонд на 
случай чрезвычайной ситуации, и вот - пожалуйста – в этом 
году пригодился. Конечно, работники от работы освобожде-
ны, от наших 4 магазинчиков остались только 3, но хотя бы 
налоги мы заплатили.  

Во время прошлого кризиса Айя и Гиртс были вынужде-
ны на время поменять сферу занятий – в голодное время 
никто не хотел покупать ни украшения, ни уж тем более – 
кошельки, так как нечего было туда класть. Айя вместе с 
Гиртсом начали возить по посёлкам края на продажу… сала-
ку. Кушать хотелось всем, салака – это не солнечные очки! 
Тяжело было. Случалось, что когда тряслись по сельским 
дорогам, салака падала по всему салону, вплоть до самых 
педалей автомашины.  

В настоящее время работа малого предприятия остано-
вилась полностью. И хотя налоги уплачены, беспокойство 
вызывает плата  за аренду помещений за магазинчики – если 
за один магазин (в помещениях самоуправления) есть наде-
жда получить освобождение от арендной платы, то по пово-
ду остальных ясности ещё нет. Магазины закрыты, а счёт-
чик крутится – со временем может накопиться значительная 
сумма.   

На поддержку государства Айя не надеется и даже не 
пыталась на неё претендовать. Она считает, что у такого 
маленького предприятия никаких надежд нет, так как крите-
рии предоставления пособия в связи с простоем непрерыв-
но меняются, требования к соответствию высокие, ожидают-
ся различные проверки, поэтому лучше вообще не шевелить 
этот вопрос, так как государство одной рукой даёт, а двумя 
забирает.  Должно же это вирусное безумие скоро закончить-
ся, потому что - …больше некому болеть! 

Айя считает, что людей в Латвии осталось так мало, что в 
скором времени все «пройдут» пандемию и снова вернуть-
ся к работе. Люди соскучатся без свободного передвижения 
и начнут ходить по магазинам и делать покупки. Кроме того, 
они больше не будут ездить за рубеж, а пойдут в местные 
магазины, не увлекаясь покупками в интернете.  

Если послушать, как Айя описывает нынешнюю ситуацию 
на своей работе, то остаётся только удивляться, что она 

вообще хочет что-то делать? Супермаркеты вытесняют мел-
ких торговцев в радиусе полкилометра вокруг себя! Более 
того – люди освоили покупку в интернете и с большим вос-
торгом берутся заказывать товары, несмотря на плачевные 
результаты – часто получаемый товар совсем не похож на 
увиденный на фотографии на сайте и его приходится выбро-
сить, а некоторые товары вообще не приходят, исчезая по 
пути.     Тем не менее люди заказывают ещё и ещё, ошибоч-
но считая, что что-то сэкономили. И ещё. Минимальная зар-
плата понемногу растёт, но как повысить зарплату продавцу, 
который работает в магазинчике на полставки, оборот кото-
рого иногда составляет только 30 евро в день? У Айи на этот 
список проблем привычно оптимистичный ответ: 

– У меня есть мешок картошки, а в морозильнике чет-
верть свиньи. Значит, есть что покушать, и налоги уплачены. 
До лета это сумасшествие должно кончиться. Мой товар не 
портится – очки – это не рыба, которая со временем начина-
ет вонять. Главное – открыть магазины!  За товаром ездить 
ещё долго не придётся – так как мы один магазин закрыли, у 
нас есть товар в резерве. Да и продавцов не придётся далеко 
искать – мы хорошо сработались, сдружились и при первой 
возможности снова будем работать вместе! 

В день, когда мы готовили это интервью, Айя собиралась 
на работу. На следующий день она запланировала рабо-
тать продавцом в двух магазинах одновременно. Так как они 
находят рядом друг с другом, то сможет справиться! Ну что 
здесь скажешь: как кошку не кидай, всё равно… падает на 
лапы. 

Торговая палатка Айи на празднике города.

На семейном слёте ещё до вирусного кризиса.

Вместе с мужем и сыном.
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Каждый праздник традиционно имеет свои украшения – рождественская елка, светящий-
ся декор и символы, пасхальный заяц, яйца и т. д. Однако, как всем известно, помимо 
религиозных и народных праздников в каждой стране есть и свои ГОСУДАРСТВЕННЫЕ 
ПРАЗДНИКИ. В Латвии два важных и значительных государственных праздника: 18 
Ноября – День провозглашения независимого, суверенного Латвийского государства, и 
4 Мая – День принятия Декларации о независимости, или День восстановления государ-
ственного суверенитета. 

Центра Вентспилса на праздник 4 Мая

Праздник без украшений

В эти праздники полагается разме-
стить на улицах и площадях города 
декоры особенного содержания и 
цветов. И в этом году, когда испол-
нилось 30 лет с момента приня-

тия Декларации о независимости, латвийские 
города и многие волостные центры оделись 
в праздничный наряд. Кое-где развевалось 
так много государственных флагов – слов-
но лес, где-то расцвели плакаты или панно, 
посвященные латвийской государственно-
сти. Особенное внимание привлек маленький 
город Огре и размещенный в центре парад 
красно-бело-красных зонтиков. Везде были 
украшения, только не в Вентспилсе. Ни за 
несколько дней до праздника, ни именно 4 
Мая НИГДЕ – ни на одной улице, ни на одной 

площади или другом примечательном месте 
не было ни малейшего указания на то, что 
Латвия празднует государственный праздник 
(за исключением флагов, поднятых учрежде-
ниями и частными лицами). Как бы это ни про-
тиворечило чьим-то вкусам, Вентспилс – лат-
вийский город, и вентспилчане – часть наро-
да Латвии, поэтому в полной мере заслужили 
праздничное настроение на своей террито-
рии, на своих улицах и площадях. Хотелось 
бы знать, почему у нас похитили это настро-
ение? Особенно в условиях, когда тревожное 
настроение навязывает нам пандемия, с кото-
рой до сих пор не удается справиться, каждый 
заслуживает немного радости и присутствия 
достойных цветов Латвии. 

Интересно, что на этот вопрос ответило бы 

большинство Вентспилсской думы? Может 
быть, оправдывалось бы желанием сэконо-
мить? Только вряд ли какой-нибудь здраво-
мыслящий человек в это поверил бы – осо-
бенно зная, какие суммы это же большин-
ство ежегодно «выстреливает в воздух», а 
также то, что только что оно само выделило 

себе красивые премии за хорошую работу. 
Не может же быть, что большинство 

Вентспилсской думы так уничижительно 
относится к Дню восстановления государ-
ственной независимости, что не удосужи-
лось вывесить хотя бы несколько маленьких 
флажков… 

В этот раз мы «навестим» Вентспилс второй половины 30-х годов минувшего столетия, 
каким его впервые увидел родившийся в Иванде Мартиньш Кригерс, больше извест-
ный как писатель-прозаик Мартиньш Калндрува (1916–1992). Он оказался в этом городе 
в 1933 году, чтобы поступить в Вентспилсскую государственную гимназию. Известно, 
что Вентспилс того периода писатель наиболее полно описывал в своей первой повести 
«Зиемельзвайгзне», которая была издана в 1939 году («Википедия»), по другим сведени-
ям, в 1940 году, еще до советской оккупации. Эту книгу автор подписал своим настоящим 
именем, то есть Мартиньш Кригерс. 

Вентспилс глазами писателей – VII

«Učuks» и «učene», «čalis» и «fida»

К сожалению, повесть «Зиемель-
звайгзне» отыскать не удалось: 
ее нет ни в библиотеке, ни в 
городских музеях. Говорят, что и 
сам Калндрува о своем первом 

детище говорить избегал, а если и гово-
рил, то весьма неохотно. Это можно понять, 
потому что практически всю свою творче-
скую жизнь Мартиньш Калндрува прожил 
в условиях советского режима, а в пове-
сти «Зиемельзвайгзне» можно было про-
честь много позитивных строк о Латвии и 
Вентспилсе в период между войнами, чего 
«советский писатель» не мог себе позволить 
(если только не переделывал свои работы в 
соответствии с коммунистической идеологи-
ей, чем особенно выделялся Вилис Лацис). 
Поэтому попытаемся разглядеть очертания 
города того времени, которые предстают в 
воспоминаниях Калндрувы о годах, проведен-
ных в гимназии. 

Его первые впечатления, конечно, связа-
ны со школой – Вентспилсской гимназией: 
«Я прошел через ворота во дворе впечатля-
ющего двухэтажного здания. Возле лестни-
цы у входа, где с одной стороны стояла ска-
меечка, стояли собравшиеся гурьбой маль-
чики. Я поздоровался с ними, как меня учили 
– чинно и серьезно, всем по очереди подал 
руку и назвал свое имя». 

Интересно, что в школах того времени 
была общепринятая традиция, когда школь-
ники заходили не через парадные двери, 
а со стороны двора (об этом мы читали в 
предыдущих рассказах о городской школе 
во времена царской России). И в открытой 
в 1925 году 1-й основной школе (на улице 
Саулес) дети использовали вход со сторо-
ны сада. Кое-где этот обычай сохранялся 
и после Второй мировой войны, например, 
в 4-й семилетней, позднее 2-й восьмилет-
ней школе (на ул. Плявас) – до самой сере-
дины 60-х гг. Думается, что парадный вход 
использовался в торжественных случаях и 
во время праздников. 

Бетонная лестница, которую упомянул 
Калндрува, кажется, сохранилась до наших 
дней (по крайней мере, еще несколько лет 
назад была), долгие годы она была излю-
бленным местом небольших «тусовок» 
старшеклассников. 

Еще одним ярким впечатлением в начале 
первого года обучения стала Вента, вид на 
которую открывался из окна класса, – зна-
чит, этот класс располагался в северном 

крыле здания – и встреча с морем, которая 
поразила воображение семнадцатилетнего 
юноши из курземского села. Вполне вероят-
но, что именно величие моря и его разноо-
бразная красота привлекло писателя к этому 
городу на всю жизнь. 

Однако съемное жилье гимназиста 
Кригерса находилось далеко от моря и от 
гимназии. Он ютился в одном из домов 
Галиньциемса. Поскольку в то время в 
Вентспилсе еще не было городских авто-
бусов, которые курсировали бы из центра в 
Галиньциемс и обратно (было два маршру-
та; один – с улицы Кулдигас, то есть от «кру-
глого киоска» к железнодорожной станции, 
второй – от улицы Кулдигас по улицам Юрас 
и Васарницу), путь более двух километров 
приходилось проделывать пешком. В сля-
коть и по сугробам в этом не было ничего 
приятного, так как тротуаров в сегодняшнем 
понимании не было. Редкий владелец дома 
удосуживался проложить вдоль своего забо-
ра цементную дорожку; кое-где были дере-
вянные кладки, но большую часть пути при-
ходилось брести по грязи или снежной каше 
со связкой книг подмышкой. Документы гим-
назии того времени свидетельствуют, что 
гимназист Кригерс учился очень хорошо, 
особенно ему давался родной язык и дру-
гие гуманитарные предметы, участвовал в 
нескольких кружках и по возможности посе-
щал дополнительные занятия. Руководство 
школы заметило старательного юношу и 
освободило от платы за обучение. Позднее 
классный руководитель и школьный совет 
устроили для него бесплатные обеды в цен-
тре города в столовой (тогда их называли 
«магазинами еды») вместе с другими стара-
тельными и одаренными молодыми людьми; 
эти расходы также покрывала гимназия… 

Здесь хочется добавить (возможно, не 
совсем по теме), что более 40 лет советские 
идеологи «местного калибра» при каждом 
удобном случае не переставали повто-
рять: «Тяжелые условия жизни в буржуаз-
ной Латвии не позволяли детям из бедных 
семей получить среднее образование. Кто 
не может заплатить за школу, тому нечего 
делать в гимназии». Эту ложь не стесня-
лись повторять даже во время празднования 
50-летнего юбилея школы (в 1968 г.), когда 
в зале сидели несколько десятков выпуск-
ников гимназии 20–30-х гг., среди которых 
был и Мартиньш Калндрува! В то же время 
они ловко умолчали о том факте, что до вто-

рой половины 50-х годов половина учащих-
ся средней школы должны были платить 
школе 150 рублей в год, и что каждый год из 
средней школы исключали несколько воспи-
танников, родители которых не могли за нее 
заплатить. 

Возвращаясь к гимназическим годам 
Мартиньша Калндрувы, хочется отметить, 
насколько интересно читать о том, какими 
дружными были одноклассники – независи-
мо от толщины кошелька родителей и соци-
ального положения. «Независимо от того, 
кто как был одет и сколько денег имел в 
кармане, ни над кем не смеялись. Хорошо 
уживались вместе и представители разных 
национальностей. В основном это были 
латыши, но были и представители других 
национальностей, больше всего евреев». 
За соседними партами сидели сын рыбака 
из Кошрагса Валдис и сын самого зажиточ-
ного в городе аптекаря, крестьянский маль-
чик Мартиньш и сын судебного исполните-
ля, дочь полковника и девочка из рабочей 
семьи, дочь директора школы и дочь школь-
ного дворника. 

Интересно присмотреться и к тому, каки-
ми были развлечения и «стиль» молодежи 
того времени. Само собой разумеется, что 
самым желанным был «запретный плод», то 
есть кино. Гимназистам можно было посе-
щать вентспилсские кинотеатры (тогда их 
было целых три – «Koлизейс» (ныне «Kino 
Rio»), «Пасациня» (на противоположной сто-
роне улицы Пилс) и «Moulin Rouge», то есть 
«Красные мельницы», которая находилась 
в здании Культурного центра) только при 
наличии особого разрешения, выданного 
школой. Естественно, получить разрешение 
на просмотр, например, «Тарзана» не было 
никаких надежд, разве только на какую-ни-
будь легкую комедию с Чарли Чаплином или 

Максом Линдером. Поэтому в кино можно 
было попасть, только схитрив (засунув 
обязательную фуражку гимназиста в кар-
ман или сумку). Судя по тому, какие назва-
ния фильмов когда-то упоминал писатель 
Калндрува, тайком в кино бегал и он, несмо-
тря на то, что во всех остальных отношени-
ях он был образцовым учеником, которому в 
1937 году была оказана честь стать школь-
ным знаменосцем. 

Гимназисты того времени (надо полагать, 
не только они, но и другие молодые люди) 
использовали множество жаргонных слове-
чек, что в 1933 году крестьянскому парень-
ку из Иванде «неприятно резало слух». 
Например, «učuks», «učene» и «cobers». Нет 
сомнений, первые два слова – это насле-
дие довоенных (до Первой мировой войны) 
царских школ и обязательно употребляемо-
го русского языка – от «ученик», «учитель-
ница». Что касается слова «cobers» («двой-
ка»), возможно, оно перешло из немецко-
го языка. Удивительно, но и сегодня часть 
детей, разговаривая между собой, использу-
ют эти слова, не говоря уже о тех временах, 
когда за школьной скамьей сидела автор 
этих строк… 

А еще будущему писателю резали слух 
слова «čalis» и «fida». Даже в наши дни в 
латышском языке этими словами называ-
ют мальчика и девочку, обычно в сочета-
нии с еще одним «ужасным» жаргонизмом 
– «foršs»! В свое время нам внушали, что 
это плохие слова, которые «специально 
занесены к нам с ненавистного Запада», 
однако оказалось, что они употреблялись 
уже давно, намного раньше, чем могло бы 
показаться. Если бы не было воспоминаний 
писателя Калндрувы, мы никогда не узнали 
бы, что так говорили наши дедушки и бабуш-
ки, прадедушки и прабабушки… 
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Самое стремительное 
падение с начала кризиса 
В 1-м квартале этого года латвийская эко-
номика продемонстрировала стремитель-
ное падение, которое пока нельзя полно-
стью связать только с влиянием Covid-19. 
ВВП упал на 2,9%. Такое стремительное 
падение латвийская экономика пережи-
вала только в период кризиса 2008 года, 
отмечают в Министерстве финансов. 

Ребенока отстранили 
от должности 
Павла Ребенока, являвшегося в правле-
нии Рижского порта ставленником скан-
дального бывшего министра экономики 
Ральфа Немиро, на посту сменит выдви-
нутый нынешним министром Янисом 
Витенбергсом советник министра Артис 
Гринбергс. Он является членом правле-
ния АО «Sakret Holdings» и заместителем 
председателя совета «Domnīca Certus».

Пособие для детей под 
опекой будет больше 
На этой неделе правительство решило в 
период чрезвычайной ситуации увеличить 
пособие на содержание детей, находя-
щихся под опекой. Пособие на детей до 7 
лет в этом случае планируется в размере 
161,25 евро в месяц, на ребенка старше 7 
лет – 193,5 eвро в месяц. 

Промышленность падает 
и в Вентспилсе
В марте этого года, по сравнению с соот-
ветствующим периодом прошлого года, 
объем промышленной продукции сокра-
тился на 3,6%, свидетельствуют данные 
Центрального статистического управле-
ния. На показатели повлияло уменьшение 
объема в обрабатывающей промышлен-
ности (-3,6%), обеспечении электроэнерги-
ей и газом (-4,8%), добывающей промыш-
ленности и разработке карьеров (-2,1%).

Во время выходных вели 
себя хорошо
В майские выходные произошло 177 
дорожных происшествий, пострадали 35 
человек, один человек погиб. Задержан 41 
нетрезвый автоводитель. Несмотря на то, 
что есть погибший, Госполиция минувшие 
праздники оценивает как спокойные. 

Качество воздуха 
не улучшилось
В период чрезвычайной ситуации зна-
чительно уменьшилась интенсивность 
транспортного сообщения, однако это 
не привело к улучшению качества воз-
духа в стране – к такому выводу пришел 
Латвийский центр окружающей среды, гео-
логии и метеорологии. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Есть подозрение, что вентспилсские муниципальные учреждения были вынуждены поменять обслуживающий банк, так как Swedbank, 
вероятно, отказался от сотрудничества с Вентспилсской городской думой и ее учреждениями. Это подтверждает и думское учрежде-
ние – Управление спорта. Получается, что введенные США санкции, депутаты, находящиеся под влиянием Айварса Лембергса и безот-
ветственное поведение Министерства охраны окружающей среды и регионального развития (МООСРР) начинают непосредственным 
образом сказываться на работе Вентспилсской думы и ее учреждений, комментирует депутат Вентспилсской городской думы Айвис 
Ландманис.

Мнение: Вентспилсская дума меняет банк. Причина – санкции?

НАСЕЛЕНИЕ РАСПЛАЧИВАЕТСЯ 
ЗА ХАЛАТНОЕ ОТНОШЕНИЕ 
ДОЛЖНОСТНЫХ ЛИЦ

21 апреля 2020 года на официальном пор-
тале Вентспилсской городской думы www.
ventspils.lv  появилась новость о том, что с 
1 апреля поменялись банковские реквизи-
ты думы и муниципальной полиции, а имен-
но: закрыты счета в Swedbank и открыты 
в Luminor Bank. По мнению депутата, это 
последствия санкций, о чем ответственные 
должностные лица не хотят говорить.

«Больше всего халатное отношение долж-
ностных лиц ощущает рядовой вентспилча-
нин, чьи платежи из Swedbank каждый раз 
будут обходиться ему на 0,36 евро дороже. 
С марта Вентспилсская дума выплачивает 
зарплаты с Luminor Bank на счета работни-
ков в Swedbank, создавая таким образом 
Вентспилсской думе и ее учреждениям, воз-

можно, необоснованные расходы на услуги. И 
все это благодаря Айварсу Лембергсу и защит-
никам его интересов в думе и МООСРР», – 
выражает свое мнение А. Ландманис.

Депутат напоминает, что 9 сентября 
2019 года Управление США по контролю 
за иностранными активами (OFAC) устано-
вило санкции против Айварса Лембергса, 
Управления Вентспилсского свободного 
порта и трех возглавляемых им обществ.

Поэтому 3 января 2020 года министр 
охраны окружающей среды и регионально-
го развития Юрис Пуце обратился с пись-
мом к депутатам Вентспилсской думы, при-
звав их как государственных должност-
ных лиц изучить всевозможные косвенные 
риски, связанные с санкциями OFAC против 
Лембергса, найти решения, которые помогут 
Вентспилсской думе и дальше успешно обе-
спечивать выполнение своих автономных 

функций и услуг населению.

«МООСРР ИМИТИРУЕТ РАБОТУ»
«Еще тогда, когда 3 января Пуце обратился 

с письмом к депутатам Вентспилсской думы, 
было ясно, что подчиняющиеся Лембергсу 9 
депутатов из 13-ти, и руководители думских 
учреждений и предприятий не пойдут про-
тив интересов Лембергса, то есть продол-
жат мантру: в Вентспилсской думе полный 
порядок – соблюдается Конституция, законо-
дательство, судебные постановления, санк-
ции. Министр Пуце и все его предшествен-
ники с 2007 года регулярно информируются 
о противоправной ситуации в Вентспилсской 
думе, поэтому нынешнему министру нечего 
удивляться тому, что Лембергс и Ко повесят 
его письмо в туалете на гвоздике», – коммен-
тирует А. Ландманис.

По мнению депутата, единственные, кто 

откликнулся на призыв Пуце, это четыре 
оппозиционных депутата. «Оппозиция и 
раньше регулярно информировала господи-
на Пуце о правонарушениях, происходящих 
в Вентспилсской думе. Господин Пуце знал 
о судебных процессах оппозиционных депу-
татов против думы и о благоприятных для 
оппозиции результатах в нескольких инстан-
циях. Увы, адекватной реакции от МООСРР 
не последовало и его бездействие оберну-
лось санкциями американского OFAC».

«События после 9 декабря 2019 года тоже 
свидетельствуют о том, что МООСРР до сих 
пор не хочет замечать очевидное, ведь отве-
ты на собственные призывы информировать 
их о правонарушениях в Вентспилсской думе 
более чем достойны сожаления и соответ-
ствуют действиям адвокатов Лембергса», — 
продолжает А. Ландманис.

«А не пора ли МООСРР, наконец, публично 
объявить, что еще должно случиться, чтобы 
МООСРР действовало профессионально и 
заинтересованно, то есть чтобы устранило 
регулярные правонарушения в думе и при-
влекло к ответственности виновных долж-
ностных лиц?!» – подчеркнул он. 

BNN

Финансовый комитет Вентспилсской городской думы 27 апреля в очередной раз прини-
мал решение о специальной доплате городскому исполнительному директору Алдису 
Абеле «за обеспечение существенных функций или реализацию стратегических целей» 
в размере 79,6% от должностного оклада. Как можно было прогнозировать, Финансовый 
комитет был «за». 

Вентспилсский исполнительный директор 
в отношении зарплаты снова обошел руководителей 
администрации других крупных латвийских городов

В прошлом году подобные реше-
ния были приняты 20 февраля, 19 
марта, 19 августа, 24 сентября, 9 
декабря, а в этом году, в период 
пандемии, в течение одного меся-

ца A. Абеле получил премию уже дважды. 
Поскольку зарплата должностным лицам 

выплачивается из денег вентспилсских нало-
гоплательщиков, обоснование выделения 
доплаты стоит процитировать полностью. 

[..] «С учетом высокопрофессиональ-
ной работы исполнительного директо-
ра Вентспилсской городской думы Алдиса 
Абеле, незаменимого опыта и компетент-
ности, без которых невозможно обеспече-
ние важных для самоуправления функций, а 
также нижеуказанного: 

1. высоких коммуникативных способно-
стей на всех возможных уровнях – межлич-
ностном, письменном, при помощи телефон-
ной связи, виртуальном; 

2. умения направить ресурсы для дости-
жения обозначенных руководством самоу-
правления целей, чтобы обеспечить макси-
мально наилучшее для жителей Вентспилса 
решение; 

3. умения принимать решения, в том 
числе, в стрессовых ситуациях, оценив 
риски; 

4. способности обсуждать проблемные 
вопросы, на договорных условиях вести диа-
лог и давать обратную связь; 

5. способности опробовать новый под-
ход в работе сотрудников самоуправления 
и методично работать, чтобы принести наи-
большую пользу самоуправлению; 

6. знаний, как раскрыть потенциал челове-
ческих ресурсов; 

7. умения руководить определенными 
процессами в рамках организации, напри-
мер, планирование и введение кризисного 
управления, а также управление проектами 
и человеческими ресурсами; 

8. способности мобилизовать работников 
ради общей цели, сплотить команду, «обри-
совать» видение будущего, к которому стре-
мится команда, и руководить людьми в дан-
ном направлении; 

9. опыта в стратегическом планировании 
в процессе руководства комплексом дей-
ствий и решений, которые связаны со спец-
ифической стратегией, разработкой направ-
лений, которые способствуют достижению 
целей, установленных самоуправлением; 

10. способности планировать работу орга-
низации с учетом перспективы; 

11. готовности взять на себя дополнитель-
ную нагрузку в течение длительного срока; 

12. анализировать процессы в 
Вентспилсском городском самоуправлении 
и искать возможности их улучшить в рамках 
функции или на уровне институции; 

13. способности искать стратегические 
решения, отличающиеся от привычной 
практики; 

14. анализировать результаты своей рабо-
ты, улучшая методы работы, чтобы повысить 
эффективность; 

15. способности представлять интере-
сы и репутацию Вентспилсского городско-
го самоуправления, в том числе, в рамках 
государства; 

16. Умения действовать систематически 
и последовательно, чтобы предотвратить 
серьезные препятствия, 

установить исполнительному директо-
ру Вентспилсской городской думы Алдису 
Абеле специальную доплату в размере 
79,6% в месяц с 5 мая 2020 года». 

Как видим из этого поистине элегантного 
документа, доплата исполнительному дирек-
тору установлена не за какие-либо гранди-
озные конкретные заслуги, а за выполне-
ние обычных должностных обязанностей. 
Правда, благодаря этим доплатам А. Абеле 
стал самым высокооплачиваемым исполни-
тельным директором среди подобных чинов-
ников в крупных латвийских городах. 

Судите сами. Согласно должностным 
декларациям за 2019 год, исполнительные 
директора крупных городов за работу в само-
управлении в прошлом году получили: 

Вентспилс – 57 272,97 eвро или в среднем 
4773,33 евро в месяц;

Рига – 45 214,26 eвро или в среднем 
3767,86 eвро в месяц;

Юрмала – 41 954,95 eвро или в среднем 
3496,25 евро в месяц;

Лиепая – 41 110,34 евро или в среднем 
3425,86 евро в месяц;

Валмиера – 33 550,58 евро или в среднем 
2795,88 евро в месяц;

Елгава – 31 076,35 евро или в среднем 
2589,70 евро в месяц;

Екабпилс – 28 976,88 евро или в среднем 
2414,74 евро в месяц;

Даугавпилс – 25 703,99 евро или в сред-
нем 2142 евро в месяц;

Резекне – 22 505,57 евро или в среднем 
1875,46 евро в месяц;

Изучив список зарплат, можно сделать 
вывод, что, во-первых, в таком «небольшом» 

городе, как Рига, со всеми его 633 тысячами 
жителей, у исполнительного директора, оче-
видно, меньше работы, чем в Вентспилсе, 
где проживает 34 377 человек (данные ЦСУ), 
и, во-вторых, у руководителей администра-
ции упомянутых городов, видимо, нет ни 
таких высоких коммуникативных способно-
стей «на межличностном, письменном, теле-
фонном, виртуальном» уровне, ни таких зна-
ний, как «раскрыть потенциал человеческих 
ресурсов», какими обладает А. Абеле. И все 
же еще раз напомним, что господину Абеле 
и зарплату, и специальные доплаты выпла-
чивает не щедрый Финансовый комитет или 
великодушное думское руководство, а вент-
спилчане из своих налогов. 

Также следует упомянуть, что, соглас-
но данным Центрального статистическо-
го управления, средняя месячная зарпла-
та (брутто) у работающего в общественном 
секторе в Вентспилсе в 2019 году составля-
ла 1048 евро. В соответствии с дефиници-
ей ЦСУ, «общественный сектор – это госу-
дарственные и муниципальные учреждения 
и их коммерческие общества с долей госу-
дарственного или муниципального капитала 
50% и более, а также фонды, общества и их 
коммерческие общества». 

В свою очередь, средняя оплата труда 
(брутто) в муниципальных структурах (по уже 
упоминавшимся данным ЦСУ) в прошлом 
году в Вентспилсе составляла 972 eвро. Эти 
данные плюс-минус соответствуют уровню в 
остальных крупных городах Латвии.  

Мы можем только посоветовать осталь-
ным работникам самоуправлений тщатель-
но изучать «программу премирования из 
16 пунктов» господина Абеле, и кто знает, 
может, и на них прольется дождь изобилия в 
виде доплаты к зарплате в 79,6%. 
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Идею государственного правительства он 
исказил и драматизировал настолько, что 
примененные к нему самому санкции OFAC 
США он уже присваивает сеймовскому мень-
шинству. Расчет абсурдного трюка прост. Это 
позволяет «обвинить» парламентское боль-
шинство, которое якобы затыкает рот мень-
шинству! «Как можно разрешить представи-
телям других партий вообще высказывать-
ся!» – иронизирует Лембергс и продолжает: 
«Я думаю, что это недопустимо!» 

Это действительно недопустимо! И все 
же демократия терпеливо допускает такое 
инсценированное лицемерие, измышления, 
которым менее информированные, удален-
ные от коридоров власти люди даже могут 
поверить! Следует еще раз напомнить, что 
забота Лембергса о правах оппозиции диа-
метрально противоположно материализует-
ся в Вентспилсской городской думе. В касса-
ционной жалобе Сенату приводятся настоя-
тельные требования позволить продолжать 
дискриминировать депутатов меньшинства, 
запретить им участие в думских комиссиях.  

Конечно, такие действия не последователь-
ны, не этичны и не достойны уважения. Хоть 
плачь, хоть смейся, мошенничество с аргумен-
тами – это проявления лицемерия вентспилс-
ского авторитарного режима и Лембергса даже 
во время «недели демократии». В этот пери-
од Лембергс умудряется калечить латвийскую 
демократию, он подчеркивает, что ее «к нам 
привносит выросший на Западе президент 
Латвии Эгилс Левитс!» Такие высказывания не 
удивляют, так как ироничный умник является 

Провинциальная сельскость думы и неделя демократии
 Окончание. Начало на 3 стр. лицом, которое США включили в Глобальный 

список Магнитского (борьба с нарушениями 
прав человека и борьба с коррупцией). 

Такое ж искаженное понимание демо-
кратической и правовой сущности государ-
ства, характерное для подобных личностей, 
демонстрируют и воспоминания Лембергса 
о событиях восстановления государственной 
независимости 30 лет назад. К сожалению, 
факты процедуры голосования в Верховном 
Совете 4 мая 1990 года этот человек уже 
давно забыл. Лембергс рассказывает наро-
ду, что он поднялся и сообщил результат 
своего голосования. На самом деле ничего 
подобного не было. Голосование каждого 
депутата с трибуны последовательно зачи-
тал депутат Индулис Озолс. Ни один из голо-
совавших не поднимался. 

К сожалению, катастрофическое незна-
ние демонстрирует и простодушно сказан-
ное Лембергсом, что «никакой закон не 
определяет, сколько голосов необходимо, 
чтобы прекратить участвовать в Советском 
Союзе». Очевидно, участие этого человека 
в процессах восстановления независимости 
Латвии носило лишь случайный характер. 
Этим объясняется, почему Лембергс даже 
не знал, что принятие Декларации о незави-
симости Латвии состоялось в соответствии 
с Конституцией ЛССР, в которой оговарива-
лась необходимость собрать 2/3 голосов или 
квалифицированное большинство в таком 
важном голосовании о независимости. 

Незнание не вызывает удивления. 
Возможно, потому, что разъяснение про-
цесса восстановления независимости 
в Вентспилсе узурпировало лицо, кото-

рое в годы Атмоды продолжало подчерки-
вать, что в Вентспилсе он работает пото-
му, что его туда направил Центральный 
комитет Коммунистической партии Латвии. 
Возможно, поэтому сейчас обвиняемый в 
тяжких преступлениях авторитарный мест-
ный правитель с проворством провинци-
ального бахвала обвиняет президента 
Латвийского государства Эгилса Левитса 
(одновременно основателя Декларации о 
независимости Латвии) не только в несу-
ществующих нарушениях демократии, но и 
ищет сходство в высказываниях президента 
с идеологией нацистского режима Германии. 
Возможно, поэтому Лембергс председате-
лю НФЛ времен Атмоды и духовному лиде-
ру может посвятить только убогий коммен-
тарий: «Дайнис Иванс, который сейчас пре-
подносится как эдакий диссидент, ха, ну да». 

И правда, ну да… «Неделя демократии» с 
1 по 9 мая – новая гражданская инициатива в 
Латвии. Первая попытка в Вентспилсе, кото-
рая направлена на осознание ценности госу-
дарственности и демократии, вышла, ну да, 
ха, провинциально-сельской… 

Столетие созыва Конституционного собра-
ния Латвии, 30-летие восстановления неза-
висимости и День Европы 9 мая – события, 
которые ничто не сможет затенить. Они сами 
являются временем оценки правовых ценно-
стей и западной демократии. Очень важно, 
чтобы у людей было ясное видение значе-
ния демократических ценностей для будуще-
го нашего государства – Латвии. Именно поэ-
тому реализация самой демократии важнее 
речей о демократии как идеальной модели 
управления обществом. 

П ериод, когда должен был 
начаться сезон чемпионата 
Латвийской высшей лиги по 
футболу, был очень непод-
ходящий. Календари такие 

же, как каждый год, но сказались пробле-
мы, продиктованные распространением 
вируса. Чрезвычайная ситуация была 
объявлена за день до первых игр нового 
сезона чемпионата… Это означало то, 
что проведенная в предыдущие месяцы 
в процессе подготовки тяжелая работа, 
а также большие расходы в зарубеж-
ных тренировочных лагерях были све-
дены к нулю. 

Во время введения запретов спор-
тсмены не остались совсем без рабо-
ты. Однако четко неизвестно, как будет 
в вентспилсском клубе решаться вопрос 
с зарплатой в кризисный период, но 
нужно было работать – индивидуаль-
но или по двое. Собираться большему 
числу игроков означало бы грубо нару-
шить распоряжение министра здраво-
охранения Илзе Винькеле, можно было 
«нарваться» на доблестных работни-
ков полиции Вентспилсского городского 
самоуправления. 

Наконец футболисты снова могут 
тренироваться вместе, и это разреше-
ние незамедлительно использовал ФК 
«Вентспилс». Совместная трениров-
ка прошла на газоне городского цен-
трального стадиона олимпийского цен-
тра «Вентспилс». Правда, в ходе тре-
нировки было необходимо соблюдать 
все требования к безопасности – как 
профилактические меры, так и дистан-
цию в 2 метра. «Все очень соскучились 
по футболу, по любимому делу, поэтому 
настроение было особенно хорошее», – 
отметили в клубе. 

К слову, ФК «Вентспилс» и юрмаль-
ский «Спартак» – это те профессиональ-
ные футбольные клубы, которым уда-
лось квалифицироваться для получения 
пособия по простою. Правда, неизвест-
но, каков будет размер пособия, которое 
получит клуб. 

Первая 
тренировка 
состоялась
Для спортсменов нынешняя весна 
стала очень непростой – им пришлось 
завершить сезон раньше, чем плани-
ровалось, а некоторым так и не уда-
лось его начать. Здесь можно было 
бы привести очень длинный список 
видов спорта и спортсменов, кото-
рые относятся к первой или второй 
категории. Особенно болезненно кри-
зис, связанный с Covid-19, затронул 
футболистов, буквально сорвав сезон 
накануне первой встречи. 

ПОЧТИ СТО ЛЕТ
Первые будки для лодок в этом районе 

построены в середине 20-х годов прошло-
го века, значит, почти сто лет назад. Самые 
значительные строительные работы развер-
нулись в 50-е годы, ангары строили работ-
ники различных городских предприятий – 
автобазы, Вентиляторного завода, «Красного 
маяка», «Вентспилс кокс» и др. Можно с уве-
ренностью сказать, что уже в течение десят-
ков лет это место особенно любимо рыбака-
ми и теми, кто увлекается катанием на лод-
ках. Даже в рабочие дни здесь не безлюдно, 
приходят пенсионеры со своими удочками, 
не говоря уже о выходных днях или меро-
приятиях, когда здесь так много людей, что 
яблоку негде упасть. И в этом году рыболов-
ный сезон уже начался. Правда, рыболовы 
до сих пор не знают, чего ожидать скорее – 
рыбы или бульдозеров, которые сравняют их 
будки с землей. 

В ПРИРОДЕ ЕСТЬ, «НА БУМАГЕ» НЕТ… 
Дело в том, что лодочные будки прекрас-

но существуют, однако до сих пор их нет «на 
бумаге». Во времена Первой Республики 
земля принадлежала частному лицу, которое 
разрешило их строить, в советское время 
эта земля принадлежала государству, а госу-
дарство совершенно не интересовало, что 
происходило на окраине Вентмалы. Сейчас 
земля принадлежит городской думе, которая 
уже с 1990 года не может решить вопрос, 
кто имеет право вести деятельность в этом 
месте. Владельцы лодочных будок за эти 
годы вложили сюда много труда – не толь-
ко построены будки, но и приведены в поря-
док окрестности, посажены зеленые наса-
ждения, благоустроены места для отдыха. 
Владельцы лодок сами поддерживают поря-
док в своем городке. Было бы совершенно 
нормально, если бы дума этот сравнительно 
небольшой участок земли передала в поль-
зование жителям своего города – за неболь-
шую плату или безвозмездно. Например, 
Рижский зоопарк свой земельный участок 
получил бесплатно в пользование, в свою 
очередь, будки для лодок есть во всех круп-
ных городах, где имеется своей водоем. 
Лодочные будки в Дампели юридически до 

Что происходит в Дампели? 
Лодочные будки в Дампели находятся в конце улицы Терауда, в Вентмала. Это целый 
городок, в котором располагаются типовые лодочные будки, со своими кварталами и ули-
цами. Через каждые пару десятков шагов попадаются обустроенные со вкусом места для 
отдыха. Вокруг деревья с распустившимися листочками, на которых поют птицы. Райский 
уголок! К сожалению, этот уголок уже долгое время находится под угрозой. 

сих пор висят в воздухе и могут быть ликви-
дированы в любой момент. 

ПЯТЬ ПУЛЬ В СТЕНУ БУДКИ 
Мы поговорили с Янисом (по понятным 

причинам, имя изменено), который явля-
ется неформальным лидером владельцев 
лодочных будок. В феврале этого года он 
подготовил заявление в городскую думу, 
которое подписали единомышленники. 
Мысль проста: лодочники создают обще-
ство, то есть общественную организацию, 
в свою очередь, дума этому обществу дает 
право использовать земельный участок в 
Дампели. К сожалению, ответ думы оказал-
ся формальной отпиской: общество осно-
вать никому не запрещается, а земля счи-
тается незастроенной, и, если там вооб-
ще что-то построено, то нам об этом ниче-
го неизвестно… В ответе не хватало одной 
важной фразы: мы рассматриваем вопрос, 
проблема будет решена! Яниса можно при-
числить к упрямым людям. Он не только 
многое знает (долгие годы работал в поли-
ции, был активистом Атмоды), но и не боит-
ся говорить. Последствия этого он ощущал 
уже не раз. Самое серьезное было два года 
назад – одним майским вечером в его лодоч-
ную будку, в которой он находился вместе с 
женой, было сделано пять выстрелов. Дырки 
сохранились до сих пор. Лишь по счастли-
вой случайности никто не пострадал. Это 
произошло после того, как Янис уж слишком 
очевидно начал интересоваться некоторыми 
событиями в нашем городе. Полиция завела 
дело, которое со временем замялось. Янис 
же считает, что ему известны и заказчики, и 
исполнитель. Этой весной в Дампели спиле-
ны почти все кусты – сирень, жасмин, розы, 
много деревьев, пострадало и одно охра-
няемое дерево. Янис рассказывает, что ког-
да-то здесь так пели соловьи! Теперь кустов 
черемухи больше нет. Однако вместо соло-
вьев появились весьма «крутые» автомоби-
ли. Приедут, покрутятся, снова уедут…

 
ЛАКОМЫЙ КУСОЧЕК

Новостройки на улице Терауда все ближе 
к Венте, и территория, где находятся лодоч-
ные будки, становится все более лакомым 

кусочком для очень зажиточных людей. 
Место просто прекрасное, к нему можно 
удобно подъехать и на автомобиле, и на 
катере, находится совсем недалеко от горо-
да – практически в самом городе. Этим и 
может объясняться нежелание вентспилс-
ского руководства выслушать своих жителей. 
Янис говорит: 

– Эти лодочные будки пережили миро-
вую войну, немецкую и советскую оккупа-
цию, смутные времена 90-х, но демократи-
ческую Латвию, кажется, уже не переживут. 
Рыболовный флот в нашей стране уже унич-
тожен, теперь примутся и за рыбаков. Но все 
они – жители нашего города! О ком же тогда 
в городе больше заботятся – о собственных 
жителях или о каких-нибудь «крутых», кото-
рые положили глаз на эту землю? Ответ 
думы на наше заявление заставляет думать, 
что все уже давно решено, и совсем не в 
интересах горожан. 

Территория, на которой расположены 
лодочные будки в Дампели, до сих пор счи-
тается незастроенной. Любители рыбной 
ловли готовятся к приближающемуся празд-
нику – открытию сезона ловли cудака 1 июня. 
Возможно, они все же дождутся этого судака. 
А не появления бульдозеров. 

Незадолго до закрытия редакции 
стало известно, что СГД провела обыск в 
футбольном клубе «Вентспилс». Обыск 
проводился в связи с «выплатой зарплат 
в конвертах» в большом размере в 2018 
и 2019 годах.  Подсчитано, что таким 
образом за последние два года могло 
быть выплачено около 1,6 млн евро. 
Налогово-таможенное управление поли-
ции СГД в мае этого года начало уголов-
ный процесс по факту выплаты зарплат 
«в конвертах» в футбольном клубе выс-
шей лиги Курземского региона. 

Подробнее читайте на портале 
Ventspilnieks.lv в публикации “VID krata 
Lemberga lolojumu – FK Ventspils”. 

В ПОСЛЕДНИЙ МОМЕНТ
СГД обыскивает футбольный 
клуб «Вентспилс», зарплаты 
в конвертах могли быть 
выплачены в размере 
1,6 миллиона евро
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Смягчая ограничения во время преодоления кризиса “Covid-
19”, политики рискуют.  И риск остаться непонятыми остаёт-
ся независимо от того, какие и насколько радикальные реше-
ния уже приняты и будут приняты. Ясно, что в этой ситуации 
выбор нелёгок – между плохо, очень плохо или совсем плохо.  
Потому что без ответа так или иначе остаётся вопрос: сораз-
мерность ограничений с падением экономической активности 
и доходами людей, соразмерность здоровья и безопасности 
общества с последствиями, которые каждый из нас ощутит не 
только завтра, но и через месяц, год и даже десять лет.  

Баланс потерь
инсультами, инфарктами или запущенными и своевременно не 
диагностированными заболеваниями в будущем.  

Теоретизировать, взяв за основу абстрактные числа и диаграм-
мы, всегда проще, чем принимать конкретные решения сегодня, 
зная, что это наверняка не будет панацеей ни в одном случае 
и что они определенно вызовут сопротивление известных групп 
лиц. Есть разница, люди, которых коснулась болезнь, - это толь-
ко графа в таблице, или же ты знаешь своего близкого, знакомого, 
друга или соседа, кто борется за свою жизнь или же вынужден пол-
тора месяца просто жить в четырёх стенах, надеясь, что симптомы 
«будут лёгкими». Как принять решение, руководствуясь отправной 
точкой «наименьшего зла»? Чем жертвовать? Теми несколькими 
сотнями (а, возможно, тысячами – кто это может точно сказать?), 
кто умрут от пойманного “Covid-19”, если ограничения отменят? 
Или экономической сферой (и, следовательно, экономическим 
выживанием людей), которая будет восстанавливаться не меся-
цами, а годами? 

Ясно, что мероприятия изоляции и ограничения не могут быть 
долгосрочным решением. Это временная заплатка, пока ситуация 
не нормализуется. Но даже самые горячие поклонники ограниче-
ний хорошо знают, что вирус никуда не денется, он не растворится 
где-то в космосе, и наша задача состоит только в том, чтобы «пере-
жить зиму без вируса», так как потом мы выйдем из своих домов 
в чистый и безопасный мир. Этого не произойдёт. Поэтому это 
время должно стать временным шагом, когда интенсивно разра-
батываются уже долговременно используемые решения. И здесь 
уже речь не идёт только об ожидании вакцины, но и о том, какие 
возможны сценарии развития, зная, что вирус присутствует… Есть 
ли у нас такие решения? Смогли ли наши политики, специалисты и 
учёные создать такую систему дальнейших действий? Или же мы 
пока решаем вопросы только о сегодняшних «мероприятиях огра-
ничения» (не будем отрицать, в Латвии это удалось очень эффек-
тивно, так как в нашей стране ситуация, даже по сравнению с бли-
жайшими соседями, очень хорошая, не говоря уже о таких странах, 
как США, Великобритания, Россия, которые вначале относились к 
вирусу довольно легкомысленно), в надежде, что кто-то скажет, что 
делать дальше, чтобы и овцы целы, и волки сыты?  

Как бы там ни было – решения сейчас в компетенции правитель-
ства. И они не будут лёгкими. Так как ресурсы изоляции понемно-
гу себя исчерпывают. И в финансовом плане, и в смысле времени 
и развития. Нам остаётся только самим проявлять осторожность, 
зря не рисковать и использовать те возможности, которые есть в 
нашем распоряжении… 

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Aллею переименовывать не станут 
С учетом результатов опроса жителей 
городское руководство приняло решение 
не переименовывать аллею Лайкраксту 
в аллею Лиетуссарга. Несмотря на то 
что новый фонтан изменил облик аллеи, 
название останется прежним. 

Претендуют на финансирование 
Вентспилсская городская дума под-
держала подачу проектной заяв-
ки «Строительство навеса для лодок в 
Вентспилсском Приморском музее под 
открытым небом» на конкурс проектов, 
чтобы претендовать на финансирование 
со стороны Европейского фонда морских 
дел и рыбного хозяйства. 

Возобновляют оказание услуг
Городская поликлиника и больница частич-
но возобновили плановые услуги здраво-
охранения. Однако зайти в учреждения 
можно все еще только через двери со сто-
роны двора. 

Аукцион пройдет еще раз
В конце мая в очередной раз будет пред-
принята попытка продать оленей и косуль 
из Сада оленей, а также недвижимое иму-
щество на ул. Талсу, 240. Это будет уже 
третий аукцион. 

Возвращаются к работе
И Дигитальный центр начинает работу в 
привычном режиме. Одновременно соблю-
даются мероприятия, связанные с без-
опасностью. Клиентам разрешен доступ 
лишь к каждому второму компьютеру, а 
время посещения – 30 минут. 

Ограничение движения
Начались строительные работы на про-
спекте Лиелайс и на улице Кулдигас на 
участке от улицы Карля до улицы Лиела. 
В обоих местах предусмотрено ограниче-
ние движения. 

Дополнительное судно
Во время работ по углублению дна на 
ближайшем к порту судоходном пути на 
помощь землесосу «Dzelme» пришло еще 
одно судно. Это «Vlieree», которое ходит 
под флагом Белиза. 

Вывозят отходы
Комбинат по благоустройству приобрел 
новую технику для вывоза отходов, кото-
рая оборудована гидроманипулятором 
для обслуживания подземных контейне-
ров с отходами и может собирать как рас-
сортированные, так и не рассортирован-
ные отходы. 

Отключают отопление
С каждым днем становится все теплее, и 
ООО «Ventspils nekustamie īpašumi» нача-
ло отключать отопление в многоквартир-
ных домах, которыми оно управляет. Если 
внезапно похолодает, теплоснабжение 
будет возобновлено. 

Похищено такси
У некоего водителя такси похищено его 
транспортное средство, которое впо-
следствии было найдено неподалеку 
от Угале. Водителю нанесены телесные 
повреждения. 

Сгорела щепа
На улице Страумес загорелась куча щепы 
на площади 100 квадратных метров. 
Пожарным потребовалось несколько 
часов, чтобы потушить ее. 

Ограблены гаражи
В последнее время регулярно соверша-
ются кражи из гаражей в парвентском 
кооперативе «Vētrasputns». Хозяева гара-
жей совместными усилиями устанавлива-
ют сигнализацию против воров. 

Д илемма довольно простая – ограничения такого мас-
штаба и объёма неизбежно вызывают побочные эффек-
ты.  Не только в совокупной экономической ситуации 
отдельных предприятий, целых отраслей и государства 
в целом, в покупательной способности людей или воз-

можности получить доход, но и в сфере здравоохранения в целом 
(ведь никто других болезней не отменял), в качестве и долгосроч-
ности образования (как долго ещё будем «учиться из дома»?), в 
социальной жизни и привычках людей  ((не)возможность посетить 
наших «стариков» в учреждениях социального ухода, месяцами 
(не)посещение наших родителей, бабушек и дедушек по месту их 
проживания,  в конце концов – также возникающие проблемы в 
семьях из-за принудительного «единения» или, наоборот, разлу-
чения). Кто будет тот, кто сообщит – да, смягчаем все эти правила 
дистанцирования, собраний, работы, перемещения и изоляции, но 
это значит, что заболеваемость снова возрастёт. Кроме того, нам 
даже приблизительно неизвестно, с какой кривой роста нам при-
дется считаться.  Но самое важное – ведь люди и умрут, и каков 
уровень, какой мы можем «позволить себе пожертвовать», чтобы 
всё остальное не остановилось.

Можно послушать взаимопротиворечащие «мнения экспертов» 
гуру эпидемиологии, которые, оперируя абсолютными цифра-
ми, статистикой и прогнозами, говорят следующее: да, нет дру-
гого выхода, ограничения  понемногу нужно отменять, так как в 
противном случае мы окажемся на грани ещё большего кризиса.  
Необходимо возобновить «обычные» услуги здравоохранения, в 
том числе -  обследования и профилактику, даже если это потре-
бует открыть амбулаторные центры, доктораты и лаборатории 
«обычным» пациентам, так как уже сейчас врачи предупрежда-
ют, что заболеваемость другими болезнями и то, что «запускаем» 
эти болезни, заставит нас платит высокую цену борьбы с “Covid-
19” годами. И даже примерно неясно, что в таком случае лучше… 
Потерять 100 человек сейчас или неизвестное число людей с 
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Ее первым командиром стал морской капи-
тан Латвии Илмарс Лещинскис. 

Балтийские страны в составе BALTRON 
делегируют суда в порядке ротации на срок 
от 6 до 12 месяцев, формируя подразде-
ление из двух минных тральщиков, судна 
штаба и обеспечения. Корабли эскадры уча-
ствуют в операциях по разминированию 
моря и военных учениях, улучшая безопас-
ность навигации в Балтийском море, а также, 
если необходимо, осуществляя поисковые и 
спасательные работы. 

В свою очередь, SNMCMG1 – это одна 
из четырех постоянных групп Морских сил 
НАТО, формирующих морской компонент 
Сил реагирования НАТО, который действует 
как силы быстрого реагирования. 1-я посто-
янная противоминная группа НАТО является 
одним из двух многонациональных подраз-
делений морского компонента альянса. Она 
создана для осуществления операций по 
уничтожению мин и в составе Сил реагиро-
вания НАТО способна незамедлительно про-
водить операции в любом месте. 

Первые четыре корабля НАТО для 
пополнения запасов в Вентспилсский порт 
вошли уже в начале мая и использовали 
причал «Noord Natie Ventspils Terminals». 
Следует отметить, что «Noord Natie Ventspils 
Terminals» и в прежние годы ответственно 
принимал участие в работах по перевалке 
военных грузов НАТО, а в 2017 году пред-
приятие посетили эксперты по обеспечению 
и поддержке флотилии НАТО. 

С 1 по 4 мая в Вентспилсский порт вошли 
корабли 1-й постоянной противоминной груп-
пы НАТО SNMCMG1 – немецкое судно штаба 
и обеспечения «Donau», норвежский минный 
тральщик «Otra» и нидерландский минный 
тральщик «Willemstadt», а также судно штаба 
и обеспечения Латвийских морских сил A-53 
«Virsaitis».

В Ирбенском проливе проходят международные военные учения 
«Open Spirit 2020»

С учетом ситуации с Covid-19 во время 
визита соблюдались все требования чрезвы-
чайной ситуации, поэтому персонал кораблей 
не сходил на сушу, а также жителям не предо-
ставлялась возможность осмотреть корабли. 

В учениях участвуют корабли BALTRON: 
судно штаба и обеспечения Морских сил 
A-53 «Virsaitis», минные тральщики M-06 
«Tālivaldis» и M-08 «Rūsiņš», Команда водо-

лазов, а также эстонский минный тральщик 
«Sakala». В свою очередь, от SNMCMG1 в 
учениях участвуют немецкое судно штаба и 
обеспечения «Donau», норвежский минный 
тральщик «Otra», нидерландский минный 
тральщик «Willemstadt», к которым позднее в 
ходе операции присоединятся три немецких 
минных тральщика: «Datteln», «Weilheim» un 
«Gromitz». 

Корабли 1-й постоянной морской противоминной группы НАТО у причала  
«Noord Natie Ventspils terminals»
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Как сообщает OFAC, Лембергс исполь-
зовал свое влияние на партийные руковод-
ства, чтобы составить штат правительства 
и поставить на должности определенных 
должностных лиц правительства, а также 
не допустить того, чтобы другие должност-
ные лица правительства попали на руково-
дящие должности. К тому же Лембергс, как 
утверждается, влиял и подкупал должност-
ных лиц правоохранительных органов, чтобы 
защитить свои интересы и свергать полити-
ков, которых он не может контролировать.

Это сильное заявление со стороны долж-
ностных лиц американского правительства, 
хотя эта информация и не нова для жителей 
Латвии, пишет швейцарское СМИ. В 2017 
году эту балтийскую республики потряс скан-
дал о так называемых «разговорах олигар-
хов», отмечает NZZ.

ОБШИРНЫЕ ЭКОНОМИЧЕСКИЕ  
ПОБОЧНЫЕ ЯВЛЕНИЯ

Вместе с Лембергсом под санкции США 
попали четыре юридических лица, которых 
в то время контролировал Лембергс, а имен-
но: Управление Вентспилсского свободно-
го порта, Агентство развития Вентспилса, 
Ассоциация развития бизнеса и Латвийская 
ассоциация транзитного бизнеса. Тревогу 
забили и в столице – Риге, ведь порт и свя-
занный с ним транспортный сектор являются 
важным столпом экономики страны, продол-
жает масс-медиа.

Латвийские банки, которые за последние 
годы приняли масштабные и относительно 
успешные меры, чтобы избавиться от имид-
жа «прачечных», сразу прекратили дело-
вые отношения с этими лицами. Банки не 
хотели попадать под санкции и ставить под 
угрозу свою деятельность, передает NZZ. 
«Однако без денег порт, который является 
самым важным экономическим игроком в 
Вентспилсе, не мог работать».

Введение санкций привело к тому, что 
обнаружилась обширная паучья сеть, кото-
рую этот «феодальный правитель» создал 
за три десятилетия своего правления, 
пишет NZZ. Зарубежное масс-медиа отме-
чает также, что Лембергс давно официально 
отстранен от поста мэра, с начала процесса 
по коррупционному делу против него.

Зарубежное СМИ связалось с оппозици-
онным депутатом Вентспилсской городской 
думы Даце Корной. Она подчеркнула СМИ, 
что Лембергс продолжает делать что хочет. 
«Министерство охраны окружающей среды 
и регионального развития и Бюро по пре-
дотвращению и борьбе с коррупцией лишь 
наблюдают за происходящим и оправдыва-
ют свое бездействие недостаточной юрис-
дикцией или компетенцией», — комменти-
рует Корна.

Именно пассивность латвийских властей 
побудила США ввести санкции, говорит 
оппозиция.

ЦВЕТУЩИЙ ГОРОД ИЛИ МЕСТНАЯ  
СЕВЕРНАЯ КОРЕЯ?

По мнению Яниса Витолиньша, все 
это «лишь отчасти плохо», пишет СМИ. 
Заместитель мэра Вентспилса дружелюб-
ным тоном поясняет гостям города, что на 
Лембергса распространяются определенные 
ограничения, пишет NZZ. Ему больше нельзя 
руководить думскими заседаниями, подпи-
сывать определенные договоры и получать 
зарплату. Лишь то, что порт, которым раньше 
вместе управляли Вентспилс и правитель-
ство, теперь отдан в собственность государ-
ства, считается очень серьезной ошибкой. В 
конце концов прежняя модель работала без-
упречно, пересказывает слова Витолиньша 
NZZ.

«С точки зрения Витолиньша, «прежняя 
модель» однозначно работала прекрасно. 
Витолиньш как давний товарищ капитана 
Лембергса сидит с ним в одной лодке», — 
пишет СМИ. Как отмечает NZZ, Лембергс, 
«делясь» деньгами и сделав провинциаль-
ный город красивым, вместе с товарищами 
набрал на последних муниципальных выбо-
рах 60% голосов.

Однако Вентспилс – разделенный город. 
По другую сторону реки, в портовой обла-
сти, который после санкций отнят у «банды 
мэра», инакомыслящие чувствуют себя 
словно в Северной Корее, говорит предста-
витель оппозиции Даце Корна. Но капитуля-
ции не будет, пересказывает позицию оппо-
зиционеров NZZ.

ОСТОРОЖНЫЙ ОПТИМИЗМ
Может ли Латвия победить эту Гидру? 

NZZ адресовало этот вопрос директо-
ру «Общества за открытость Delna» Лиене 
Гатере. К сожалению, молодой политолог 
говорит, что Латвии до сих пор приходится 
полагаться на помощь иностранных госу-
дарств, чтобы они показали коррумпирован-

ным должностным лицам красную карточку. 
Как это было в случае с Лембергсом, против 
которого Америка ввела санкции. Проблема 
в том, что жители могут воспринимать это 
как вмешательство извне, пишет швейцар-
ское СМИ.

Гатере назвала две тенденции в латвий-
ской политике, которые на первый взгляд 
кажутся противоречивыми. С одной стороны, 
удачно созданы такие структуры, как плюра-
листическая политическая система, право-
охранительные органы и судебная власть. 
Важно, что несколько учреждений за послед-
ние месяцы обрели новых, более надежных 
начальников. И теперь по крайней мере надо 
говорить о том, что в государственное управ-
ление назначаются политические фигуры. 
Прогресс, хоть и медленный, но заметный. С 
другой стороны, до сих пор нет уверенности 
в нескольких «крупных рыбах», пересказыва-
ет слова Гатере NZZ.

В конце концов, по словам Гатере, в 
последнее время была более четкая поли-
тическая воля. Заявления о хороших наме-
рениях были всегда, однако после смены 
власти, произошедшей более года назад, 
стала появляться и готовность осуществлять 
их, говорит она. Ситуацию улучшает то, что 
в партийной коалиции больше нет партии, 
которая находится под влиянием Лембергса.

Гатере осторожно хвалит изменения в 
обществе. Есть молодое поколение латвий-
цев, которые учились за рубежом и требу-
ют более высокой политической ответствен-
ности и прозрачности. Впрочем, давление 
еще недостаточно большое и пока сосредо-
точено в регионе вокруг Риги, сказала СМИ 
политолог.

BNN
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Лембергс и бездействие латвийских властей 
попали в поле зрения зарубежных СМИ

Призыв о помощи 
Вечером 27 апреля во время пожара 
сгорел дом семьи священника Угиса 
Бруклене «Брукленес». От огня удалось 
уберечь лишь то, что было под рукой, 
и одежду, в которой были. Семья жива 
и здорова, но все вещи находятся в 
воде под черными обломками дома. В 
сообщении, распространенном общи-
ной, говорится: «Призываем каждого, у 
кого есть такая возможность, пожерт-
вовать на поддержку семьи Бруклене 
– одежду, школьные принадлежности, 
бытовую технику и др. Одна из возмож-
ностей внести пожертвование, исполь-
зуя счет на имя Harina Brūklene в AS 
Swedbank LV43HABA0551003138842, 
с указанием «Brūkleņu ģimenei» (для 
семьи Бруклене).

Проходят учения
До 14 мая в Ирбенском проливе будут 
проходить международные военные уче-
ния «Open Spirit-2020», в рамках кото-
рых пройдет очистка Балтийского моря 
от мин, оставленных в ходе обеих миро-
вых войн. 

Хозяйства получат поддержку 
Служба поддержки села в период с 3 
июня до 3 августа примет проектные 
заявки на поддержку в рамках меропри-
ятия «Поддержка для начала предпри-
нимательской деятельности путем раз-
вития малых сельских хозяйств». Цель 
мероприятия – способствовать конкурен-
тоспособности малых сельских хозяйств, 
повышая их производительность, 
эффективность, поддерживая коопера-
цию и доступность рынка. Объем под-
держки составит 15 000 евро для одного 
хозяйства. 

Сажают деревья
Уже третий год Комбинат по благоу-
стройству сажает деревья на полигоне 
бытовых отходов Пентулю. В этом году 
посажено 15 деревьев – дубы, липы и 
клены. 

Общественное обсуждение
В волостях Таргалес и Попес планиру-
ется строить ветряные электростанции. 
Общественное обсуждение будет прохо-
дить до 22 мая удаленно. 

Сжигают прошлогоднюю 
траву
В Злекской волости горел старник на пло-
щади 200 квадратных метров. Пожарные 
напоминают, что за поджог старника гро-
зят большие штрафы. 

Быстро не поедешь
Aвтоводителям следует считаться с тем, 
что на автодороге Вентспилс–Кулдига–
Салдус осуществляется ремонт дороги 
на участке протяженностью более 20 км, 
где имеется шесть участков, на которых 
движение регулируется светофорами. 
Предполагаемое время в пути – около 
полутора часов. 

«Zaķu krogs» не сдается 
Любимый многими трактир в Юркалне 
все еще работает. Он предлагает 
доставку еды в радиусе 30 километров. 
Желающих немало. 

Заплатить за клубнику 
карточкой
Предприятие «Ūdrandes dārzi» приобре-
ло POS-терминал. Теперь выращенную 
клубнику можно приобрести, заплатив не 
только наличными, но и расплатившись 
при помощи карточки. 

Сезон открыт
С 1 мая разрешено удить рыбу с лодок 
на озере Усмас. Карточки рыболова и 
лицензии можно приобрести на www.
manacope.lv. Рыболовные лицензии – во 
всех кемпингах возле озера Усмас, на 
Усмаской автозаправочной станции, а 
также www.epakalpojumi.lv.

Сгорел хлев
В волости Варвес в бесхозном хлеву 
возник пожар. Здание сгорело, люди и 
животные не пострадали. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

 Окончание. Начало на 1 стр.

Как раз за несколько дней до начала новой гражданской инициати-
вы в Латвии «Неделя демократии», а именно, 27 апреля этого года, 
Вентспилсская городская дума осуществила два симптоматических про-
явления, которые, как обычно, являются попыткой обвести вокруг паль-
ца Латвийское государство и общественность, то есть провинциаль-
но-сельской попыткой одурачить общественность. 

Провинциальная сельскость думы и неделя демократии

В о-первых, Вентспилсская город-
ская дума обратилась в Сенат 
Латвийской Республики, 
чтобы оспорить решение 
Административного окружного 

суда от 27 марта с. г., которое обязывает 
думу включить всех депутатов меньшинства 
– Гиртса Валдиса Кристовскиса, Даце Корну, 
Айвиса Ландманиса и Иварса Ландманиса 
– в состав думских комиссий. Все еще не 
желая допустить этого, даже после того как 
проиграны процессы во всех трех судебных 
инстанциях, дума продолжает обжаловать 
и, как безнадежно утопающий, хватается за 
соломинку, отчаянно надеясь сохранить воз-
можность продолжать такую привычную дис-
криминацию упомянутых депутатов. 

В свою очередь, о втором 
проявлении самоуправления 
от 27 апреля, используя офи-
циальный интернет-портал 
Вентспилсской городской 
думы, позаботился нелеги-
тимный председатель думы 
Айварс Лембергс. Он, иро-
низируя и высмеивая идею 
правительства восстановить 
действие 81-й статьи Сатверсме, к тому же, 
совершенно исказив сущность этого меха-
низма госуправления, на своей еженедель-
ной пресс-конференции говорит и обвиня-
ет руководство государства, его президента 
Эгилса Левитса в большом мошенничестве! 
Лембергс подчеркивает, что мысль о восста-

новлении действия 81-й статьи Сатверсме, 
дескать, является планами правящей коали-
ции, чтобы отделаться от оппозиции, чтобы 
«парламентская оппозиция сидела у своей 
телеги в своем парламенте!» 
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Всегда на ногах
Айю вместе с мужем 
Гиртсом часто можно 
встретить на ярмарках, 
на праздниках разных 
городов и на других 
больших мероприя-
тиях, где собираются 
торговцы со своими 
палатками и столами. 
Уже много лет Айя зани-
мается продажей раз-
личных мелких товаров 
– в ассортименте сумки, 
кошельки, украшения, 
оптические и солнеч-
ные очки. С годами в 
этой сфере накоплен большой опыт, и это занятие 
совсем не такое уж простое, как может показаться 
со стороны – нужно быть как та кошка, которая 
всегда приземляется на четыре лапы.  

БАЗА ДАННЫХ 
В ТЕТРАДКЕ

Айя – урожденная рижан-
ка, училась в 31-й средней 
школе в Вецмилгрависе. 
В семье работники тор-
говли замечены не были 
– отец – шофёр, мать – 
работник отдела кадров. В 
школьные годы обертка-
ми от жевательных рези-
нок тоже не торговалась. 
Зато после школы – уже 
с наступлением 90-х годов 
– помогала одной фирме 
создать биржу труда, такое 
бюро по трудоустройству. 
Предложения о работе 
обобщались от работо-
дателей и из газет, базой 
данной служила толстая 
тетрадь, из которой отби-
рались вакансии для тех, 
кто ищет работу. Конечно, 
все когда-то кончается. 
В тот момент, когда при-
шлось искать работу, Айя 
уже многое присмотрела 
из того, что происходит в 
торговле.  

НА РЫНКАХ ПОКУПАЮТ 
ХОРОШО 

Начав продавать на 
ярмарках мелкие промыш-
ленные товары, Айя про-
должила заниматься этим 
бизнесом уже в течение 
многих лет. Изъезжена 
вся Латвия, были даже на 
рынке Плуньгес в Литве. 
Случалось бывать и в 
Аглоне. Стараюсь ничего 
не пропустить, Айя торгу-
ет и на праздниках моря, и 
на праздниках разных горо-
дов и т.д. Товар – в основ-
ном из Польши и Литвы, за 
ним они сами ездят вместе 
с Гиртсом. 

Лучше всего торговать в 
Латгалии – там всё ещё 
меньше супермаркетов, 
поэтому и ярмарки ещё не 
вымерли. Стоит поехать и 
в Лимбажи, и в Виляны, 
и в Карсаву.  Лучшим в 
Курземе Айя считает 
ярмарку в Айзпуте и добав-

В сего в этом году высшие награды государства 
присвоены 67 представителям общества, из них 
орден Трех звезд будет вручен 35 достойным, 
среди которых и Д. Дзедоне. 21 человек получит 
орден Виестурса, а 11 человек – Крест признания. 

Правда, когда состоится церемония награждения, еще неиз-
вестно. Это будет зависеть от того, когда правительство решит 
отменить в стране чрезвычайную ситуацию, которая была объ-
явлена в связи с Covid-19. 

Главный архитектор Вентспилса Д. Дзедоне живет в 
Вентспилсе уже более двадцати лет – с 1999 года. За эти 
годы она сделала неоценимый вклад в развитие архитекто-
нической среды города и создала много прекрасных архитек-
турных решений и нововведений, которыми могут гордиться 

вентспилчане. Д. Дзедоне широко известна благодаря сво-
ему тонкому видению, профессиональным знаниям в обла-
сти архитектуры и искусства в целом (с 1985 г. она является 
членом Союза художников в области искусства окружающей 
среды), к тому же, ее характеризует огромная работоспособ-
ность. Ранее она также являлась членом правления и чле-
ном совета Латвийского союза архитекторов. 

Упорный труд Дайги Дзедоне способствовал узнаваемо-
сти Вентспилса в сфере архитектуры не только в Латвии, но 
и за рубежом. Один из путей, которые этому способствовали, 
– организация конкурсов, в том числе, международного мас-
штаба. Д. Дзедоне является автором идеи о международном 
конкурсе «Линейные игры Вентспилса», который проводится 
с 1999 года. Это, как отмечает самоуправление, уникальный 

В Ирбенском проливе 
проходят международные 
военные учения  
«Open Spirit 2020»

Лембергс и бездействие 
латвийских властей 
попали в поле зрения 
зарубежных СМИ

Радостная весть поступила из Канцелярии президента государ-
ства и Орденского капитула: среди тех, кто удостоен чести получить орден 
Трех звезд – главный архитектор Вентспилса Дайга Дзедоне. 

Н е решенные за 
многие годы 
п р о б л е м ы 
теперь попали 
и в зарубежные 

масс-медиа, которые осве-
щают «пустившие за много 
лет корни» коррупцион-
ные схемы и то, что латвий-
ские власти до сих пор не 
разобрались с Лембергсом 
и после введения санкций 
США.

У Латвии годами была 
сомнительная репутация 
не только потому, что она 
была одной из «крупнейших 
прачечных» в Европе, но и 
потому что не могла спра-
виться с застойной корруп-
ционной сетью. Теперь эти 
проблемы воспринимают-
ся очень серьезно. Но при-
зраки прошлого не отсту-
пают, пишет о Латвии, осо-
бенно о Вентспилсе, швей-
царское СМИ «Neue Zürich 
Zeitung» (NZZ).

БОЛЬШОЙ «ВЗРЫВ»
СМИ напоминает, что 9 

декабря прошлого года про-
изошел большой «взрыв»: 
в связи с международ-
ным днем борьбы с кор-
рупцией подразделение 
Министерства финансов 
США ввело санкции против 
Айварса Лембергса на осно-
вании так называемого зако-
на Магнитского. В пресс-ре-
лизе Управления США по кон-
тролю за иностранными акти-
вами сказано, что Лембергс 
– олигарх, повторно обвинен 
в отмывании денег, взяточ-
ничестве и злоупотреблении 
властью. Лембергс контроли-
рует структуры при помощи 
партий и коррумпированных 
политиков и систематически 
использует эти структуры и 
лиц для свое личной эко-
номической выгоды, пишет 
OFAC.

В День провозглашения независимости Латвийской 
Республики, 4 мая, моряки эскадры BALTRON, корабель-
ное соединение всех трёх прибалтийских республик 
и корабли 1-й противоминной группы НАТО в рамках 
операции «Open Spirit 2020» отправились на расчист-
ку Балтийского моря от мин, оставленных Первой и 
Второй мировыми войнами. Международные военные 
учения в Ирбенском проливе проводятся с 4 до 14 мая. 

Ц  ель учений – очи-
стить навигацион-
ные пути и рай-
оны, в которых 
ведется рыбная 

ловля, от взрывоопасных 
предметов, улучшив таким 
образом безопасность нави-
гации в Балтийском море. 
В ходе учений будут совер-
шенствовать знания и навы-
ки участников в поиске взры-
воопасных предметов, а 
также будет отрабатывать-
ся сотрудничество, тактика 
и процедуры между штаба-
ми, минными тральщиками 
и командами водолазов. 

Международные учения 
«Open Spirit», по традиции, 
в порядке ротации прохо-
дят в одной из Балтийских 
стран, в этом году их орга-
низуют Морские силы 
Латвии. 

Командир Морских сил 
морской капитан Каспарс 
Зелчс отмечает, что районы, 
в которых планируется про-
водить разминирование, 
будут выбираться согласно 
исторической информации, 
то есть те, где во время 
Первой и Второй мировых 
войн было оставлено боль-
ше всего мин. Один из наи-
более загрязненных мина-
ми районов – Ирбенский 
пролив, который во время 
обеих мировых войн был 
блокирован. На сегодня 

в море все еще остается 
около 30 тысяч взрывоо-
пасных объектов. Многие 
из них утратили свои якоря, 
и морским течением их при-
носит в разминированные 
районы снова и снова. 

Во время учений не 
будут разыгрываться учеб-
ные сценарии и произво-
диться учебное минирова-
ние. «Мы реально ищем 
взрывоопасные предме-
ты и уничтожаем их. Таким 
образом мы освобождаем 
навигационные пути от этих 
опасных объектов и улуч-
шаем безопасность навига-
ции в Балтийском море», – 
подчеркнул К. Зелчс. 

Совместные учения 
Балтийских стран «Open 
Spirit» начали проводиться 
в 1994 году, когда морские 
силы всех трех Балтийских 
государств стали ликви-
дировать оставленные в 
Балтийском море во время 
обеих мировых войн мины, 
торпеды и другие взры-
воопасные предметы. В 
свою очередь, Морская 
эскадра Балтийских стран 
(BALTRON) была создана 
в августе 1998 года, чтобы 
обеспечить возможность 
постоянного быстрого реа-
гирования в море в мир-
ное и кризисное время.  
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пример анализа градостроения и 
формирования объемной структу-
ры города в Латвии и других стра-
нах. Именно этот конкурс в таком 
формате, например, помог развить 
и оценить застройку ранее запу-
щенного променада Остас. Также 
Д. Дзедоне являлась инициатором 
и ответственным лицом во время 
участия Вентспилса в европейском 
конкурсе «EUROPAN 7», для кото-
рого предлагалось подготовить про-
ект в Остгалсе. Следует упомянуть хорошо знакомое как вент-
спилчанам, так и в архитекторской среде ежегодное зимнее 
мероприятие архитекторов «Baltā dūna». В 2013 году она полу-
чила Большой приз Вентспилсской городской думы за много-
летний труд при создании визуального образа Вентспилса, 
активную профессиональную деятельность и вклад в фор-
мирование узнаваемости Вентспилса в сфере архитекту-
ры в Латвии и Европе, а в 2019 году – Почетную грамоту от 
Вентспилсской думы за творческий подход, профессионализм 
и значительный вклад в создание здания концертного зала 
«Латвия» и Вентспилсской музыкальной средней школы. 
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Ослабляя 
ограничения, 
политики рискуют

В Дампели ждут 
судака, а не появления 
бульдозеров

Как Абеле остальным 
«пуговицы  
выкрутил»

Немного о 
провинциальной 
«сельскости»

Латвийские органы власти и компетентные органы года-
ми не могут выдворить из политики обвиняемого в тяж-
ких преступлениях Айварса Лембергса. Несмотря на то 
что он обвиняется в коррупции, в том, что раздает ука-
зания высокопоставленным должностным лицам, и об 
этом проинформированы также министр охраны окру-
жающей среды и регионального развития Юрис Пуце 
и Бюро по предотвращению и борьбе с коррупцией, 
ведомства, кажется, особо не беспокоятся. 
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Главный архитектор Вентспилса награждена 
орденом Трех звезд. Поздравляем!

Ventspilnieks.lv сердечно 
поздравляет всех мам  

с Днём матери!

Айя умеет улыбаться 
в любой жизненной 
ситуации. 


